
بررسی صبح امروز از تاثیر کرونا 
و روزهای قرنطینه در فرهنگ 

کتاب خوانی:

کرونای
 کتابخوانی

کرونا و قرنطینه سرانه مطالعه آزاد 
در سطح کشور را افزایش داده و نیز 

سبب بهبود کیفیت کتابخوانی در 
کشور شد

کتاب مثل اقیانوس بیکرانی است که ناشناخته های 
بســیاری دارد و هر کس به فراخور حالش دل به 
ژرفای آن می ســپارد و با انبانی پُر باز می گردد. 
در این دریــای عمیقِ معرفــت، گوهرهای نابی 
وجود دارد که تنها تلاشــگران چیره دســت می 
توانند به آن دســت بیابند.کتاب در طول سالیان 
دراز، سرگذشتی تلخ و شیرین داشته است، زمانی 
در غربت و تنهایی و زمانی در اوج شکوفایی بوده 
اســت امّا نقش برجسته و سازنده کتاب در تکامل 
فردی و اجتماعی مشــهود اســت. سزاوار نیست 
بــه چنین عنصر مهمی کم توجّه باشــیم و آن را 

فراموش کنیم...

نرخ تورم نقطه به نقطه 
در خراسان رضوی کاهش یافت

کاهش تورم نقطه به 
نقطه در خراسان رضوی

 وزیر میراث فرهنگی به استاندار 
خراسان رضوی ابلاغ کرد: 

ثبت ملی 
آبشار رزداب خواف 

بین سیدجلال 
 و کارلوس کی روش

 چه گذشت
از گل به الجزیره تا لقب سوپرمن 

و خط خوردن از تیم ملی

مدیرکل آموزش و پرورش استان 
سناریوهای احتمالی سال تحصیلی را 

بررسی می کند:

  اجرای طرح زوج و فرد 
در سال جدید تحصیلی 

گزارش ویژه

در این شماره می خوانید
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مجلس  دوره   3 رئیس  سیاسی  آینده  خصوص  در  اخیر  های  زنی  گمانه  بررسی 

 1400 از 
لاریجانی! با 

شماره 693 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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بررسی گمانه زنی های اخیر در خصوص آینده سیاسی رئیس 3 دوره مجلس 

از 1400 با لاریجانی!
پایان یافتــن ماموریت مجلس  با  همزمان 
دهم، علی لاریجانی به مهم ترین ســوژه 
محافل سیاســی و رســانه ای تبدیل شده 
و هــر روز مقصــد تازه ای بــرای او بعد از 
اتمام ریاســتش بر مجلس مطرح می شــود، 
در ایــن زمینه دبیری شــورای عالی امنیت 
ملی و ریاســت هیات امنای دانشــگاه آزاد 
دو مقصدی اســت، که برای لاریجانی ذکر 
شــده، اما کیســت که نداند مقصد و آرزوی 
غایی این سیاســت مدار تکیه زدن بر کرسی 
ریاست جمهوری است. به تازگی صادق زیباکلام استاد دانشگاه 
و تحلیلگر مسائل سیاســی در این باره که آیا علی لاریجانی به 
شــورای عالی امنیت ملی می رود یا نه گفته است: »دلیلی وجود 
ندارد که او به شــورا نرود. اگر به شورای عالی امنیت ملی نرود 
باید به مجمع تشــخیص مصلحت نظام برود و در کنار برادرش 
قرار گیرد.« زیباکلام درباره اینکه آیا ممکن است علی لاریجانی 
نامزد ریاست جمهوری شود هم گفته است: »هیچ چشم اندازی 
برای ریاســت جمهوری آقای لاریجانی وجود ندارد. چه ایشان 
به شــورای عالی امنیت ملی بروند و چه نروند یک مسئله قطعی 
است، آقای لاریجانی هیچ شانسی برای ریاست جمهوری سال 
آینده ندارد. جریان اصولگرای کلاســیک یا ســنتی عملا تمام 
شده است. انتخابات اسفندماه نشان داد که بدنه اجتماعی هر دو 
جریان اصلی هم اصولگرایان و هم اصلاح طلبان از آن ها فاصله 
گرفته اند. این انتخابات نشــان داد تنها کسانی که پای صندوق 
رای می روند طرفداران جریانات تندرو هستند. البته ممکن است 
آقای علی لاریجانی تصور کند که شــانس دارد، اما واقعیت این 
اســت ایشان شانســی ندارد. شــاید هم برخی اطرافیانش او را 

تشویق به حضور در انتخابات کنند.«
بر خلاف این اظهار نظر اما بســیاری معتقدند که علی لاریجانی 
هنوز می تواند در فضای سیاسی ایران به فعالیت خود ادامه بدهد، 
البتــه این موضوع پیچیده و چند وجهی اســت، اولا با توجه به 
اینکه در این ســال ها خاندان لاریجانی در ساختار سیاسی ایران 
با افول روبرو بودند، در نتیجه بســیاری دیگر، علی لاریجانی را 
به »حاشیه رانده شده« فرض می کنند، اما به نظر می رسد هنوز 
نهاد های اصلی قدرت او را پذیرا باشند و لاریجانی بتواند به عمر 
سیاسی خود ادامه بدهد. ثانیا اخباری که در مورد رفتن لاریجانی 
به شــورای عالی امنیت ملی یا هیات امنای دانشــگاه آزاد زده 
می شــود، به نظر می آید، بیشتر گمانه زنی رسانه ای باشد، چرا که 
لاریجانــی به عنوان یک رئیس قوه نباید حاضر باشــد به جایی 
پایین تر برود، از سوی دیگر برخی معتقدند اگر وی همان طور که 
گفته می شود دارای هوش سیاسی باشد، با توجه به صحبت های 
رهبری مبنی بر اینکه چاره کار حل مشکلات امروز کشور، دولت 

جوان و حزب اللهی اســت، نباید به عرصه انتخابات سال 1400 
نیــز ورود کند، اما در این زمینه احتمال هر اتفاقی نیز وجود دارد. 
در حــال حاضر هنوز هم برخی از اصلاح طلبان به دنبال حمایت 
از لاریجانی در انتخابات ســال 1400 هستند، اصلاح طلبانی که 
در انتخابات مجلس شرکت نکردند دیگر تحت هیچ شرایطی زیر 
بار نامزد اجاره ای نخواهند رفت، بر این اســاس علی لاریجانی 
شانسی برای حمایت از طرف آن دسته از  اصلاح طلبان نخواهد 

داشت.
اخیــرا الیاس حضرتی، قائم مقام حزب اعتماد ملی، در پاســخ به 
پرسشــی مبنی بر اینکه »آیا اصلاح طلبان برای انتخابات 1400 
باز هم به ســراغ کاندیــدای اجاره ای می روند یــا خیر؟« گفته 
اســت: »البته کاندیدای اجاره ای کلمه خوبی نیست. امروز، هم 
آقــای لاریجانی و هم آقای روحانی اصلاح طلب هســتند و هر 
دو آنها از گفتمــان اصولگرایی عبور کرده اند. به طورکلی یکی از 
افتخارات ما اصلاح طلبان این اســت که شخصیت های اصولگرا 
را به شکلی محترمانه از اصولگرایی عبور داده و به اصلاح طلبی 
سوق داده ایم که این مسئله تنها محدود به آقای روحانی و آقای 
لاریجانی نیز نمی شــود و در گذشته نیز آقای ناطق نوری چنین 
وضعیتی داشــته است«. البته این ســخن حضرتی شاید از نظر 
محتوایی قدری درست باشد، اما از نظر تشکیلاتی دقیق نیست، 
زیرا علی لاریجانی هیچ گاه خــود را در جبهه اصلاحات تعریف 
نکرده اســت و حتی در انتخابات مجلس در ســال 94 هم این 
اصلاح طلبان بودند که او را در لیست امید قرار دادند و او هیچ گاه 
چنین درخواســتی را از اصلاح طلبان مطرح نکرد. پیش تر هم از 
این دست اظهارات از سوی اعضای حزب کارگزاران مطرح شده 
بود؛ چنان که در ســال 97 یدالله طاهرنژاد گفته بود: »اگر به این 
نتیجه برسیم که امور زندگی و معیشت مردم با حمایت ما از آقای 
لاریجانی بهتر می شــود، احتمال دارد که اصلاح طلبان از آقای 
لاریجانی حمایت کنند. هرکس بتواند کشــور را به درستی اداره 

کند، ما مخلص او هستیم.«
اما هنوز بســیار زود است که بخواهیم در مورد آینده سیاسی علی 
لاریجانی نظر قطعی بدهیم، با توجه به شــرایطی که وجود دارد 
این احتمال هســت که وی هوس کند بعد از ســال 84، در سال 
آینده نیز دوباره نامزد ریاســت جمهوری شــود، باید دید تحولات 
تا پایان ســال به چه سمت و سویی حرکت خواهد کرد. لاریجانی 
سیاست مدار بسیار زرنگی اســت و با توجه به اینکه حس کرد در 
این دور مجلس مردم مشارکت نخواهند کرد و احتمال رئیس شدن 
دوباره اش بســیار کم است، در یک اقدام هوشمندانه در انتخابات 
شــرکت نکرد، در چنین فضایی به نظر می رســد لاریجانی هنوز 
برای ادامه حیات سیاســی خود تصمیم نگرفته است. با این وجود 
به نظر می رســد علی لاریجانی دست کم به سه دلیل به شورای 
عال امنیت ملی نخواهد رفت. اول اینکه تا پایان دولت یک ســال 

بیشتر باقی نمانده و با توجه به اینکه لاریجانی انسان هوشمندی 
به شمار می رود، بعید اســت که برای یک سال چنین ریسکی را 
قبول کند، زیرا ممکن اســت رئیس جمهور بعدی تمایل نداشــته 
باشــد با وی همکاری کند. دوم اینکه رابطه لاریجانی و روحانی 
در فاز رئیس جمهور و رئیس مجلس مناســب بود، معلوم نیســت 
زمانیکه لاریجانی منصوب روحانی باشــد و یکــی از مدیران او 
قلمداد شــود، رابطه این دو به مانند گذشته باشد و لاریجانی نیز 
سیاست های روحانی را دنبال کند و سوم اینکه لاریجانی 12 سال 
رئیس مجلس بوده، بســیار بعید است که بلافاصله بیاید و جایگاه 
خــود را تنزل دهد، چرا که او تا همین دیروز به عنوان رئیس یکی 
از قوای ســه گانه کشور محسوب می شــد، برای همین است که 
بعید خواهد بود، چنین مسئولیتی را قبول کند. با تمام این تفاسیر، 
علی لاریجانی همچنان یکی از نامزد های بالقوه انتخابات ریاست 
جمهوری سال آینده اســت. در حال حاضر 100 درصد مشخص 
نیســت که او قطعا می آید یا اینکه با توجه به شرایط موجود اصلا 

ورود نمی کند، همه چیز بســتگی به این دارد که تا پایان ســال و 
ابتدای ســال 1400 وضعیت کشور به چه سمت و سویی حرکت 
خواهد کرد، در آن صورت اســت که لاریجانــی تصمیم خود را 
خواهد گرفت. به نظر می رسد در یک سال آینده لاریجانی پست 
مهمی را قبول نخواهد کرد و نظاره گر شرایط خواهد بود و تنها به 
دانشگاه بازخواهد گشت، همان طورکه خود او نیز اعلام کرده بود، 

بنابراین از الان خیلی زود است که بخواهیم در مورد حضور یا عدم 
حضور علی لاریجانی در انتخابات 1400 به اظهار نظر بپردازیم. با 
توجه به سابقه 30 ساله لاریجانی در عرصه مدیریت کلان کشور، 
به نظر می رســد باید از تجربیات او اســتفاده کرد، هر چند ممکن 
است که به عملکرد لاریجانی نقد هایی وارد باشد، اما به طور قطع 

سابقه مدیریتی او می تواند در آینده بسیار راهگشا باشد.

به نظر می رســد در یک ســال آینده لاریجانی پست مهمی را قبول نخواهد کرد 
و نظاره گر شــرایط خواهد بود و تنها به دانشــگاه بازخواهد گشت، همان طورکه 
خود او نیز اعلام کرده بود، بنابراین از الان خیلی زود اســت که بخواهیم در مورد 
حضور یا عدم حضور علی لاریجانی در انتخابات 1400 به اظهار نظر بپردازیم.

پرداخت کـفاره و فـطریه 
براى تأمین دارو و درمان کودکان مبتلا به سرطان

در این روزها که دستانمان دور اما قلبهایمان نزدیک است، با پرداخت فطریه و کفاره از راه دور، همچنان همراه 
کودکان مبتلا به سرطان باشیم. با پرداخت کفاره و فطریه امسال به محک، مى توانیم نجات بخش زندگى 
قهرمانان کوچکى باشیم که در هر شرایطی باید سرسختانه با سرطان بجنگند. مبالغ کفاره و فطریه اهدایى 
شما در محک صرف تأمین هزینه دارو و درمان کودکان که سخت تر از هر زمان دیگریست، خواهد شد. 

    تنتان سلامت

5892-1011-2482-1428

برادر عزیز، جناب آقای عبدالله مبارزی

بزرگوارتــان،  پــدر  جانســوز  درگذشــت 
کربلایــی عباس مبارزی را به شــما و خانواده 
نماییم. مــی  عــرض  تســلیت   محترمتــان 

از طرف خانواده شجاع

 جناب آقای عبدالله مبارزی
درگذشت پدرچنان سنگین و جانسوز است که به دشواری به 
باور می نشیند ولی در برابر تقدیر حضرت پروردگار چاره ای 
جز تســلیم و رضا نیســت.این ماتم جانگداز را به خانواده 
محترم تان صمیمانه تسلیت عرض نموده و برای آنان صبر 

و اجر و برای آن عزیز سفرکرده علو درجات طلب می  کنم.

از طرف پرسنل روزنامه صبح امروز
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سهم خراسان رضوی از تسهیلات 
کرونایی کارفرمایان چه قدر است؟

رئیس اداره بازرگانی داخلی ســازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوی گفت: 
کل تسهیلات کرونایی برای کارفرمایان در کشور 75 هزار میلیارد تومان است، هنوز 
ابلاغی در اســتان به لحاظ سهم تسهیلات نداریم، معمولا سهم استان 7 تا 8 درصد 

است که حدود پنج هزار و 500 تا ۶ هزار میلیارد تومان می شود.
حمیدرضا رجوعی در گفت وگو با ایســنا، در خصوص تسهیلات کرونایی کارفرمایان 
در اســتان، اظهار کرد: این تسهیلات به ازای هر کارگر بیمه شده 12 میلیون تومان 
و بــرای کارگاه هایی که تحت شــرایطی مجبــور به تعطیلی شــدند مانند تالارها، 
رســتوران ها و باشگاه های ورزشی، به ازای هر کارگر 1۶ میلیون تومان بوده که سود 

این تسهیلات 12 درصد و بازپرداخت آن 24 ماهه است.

وی بیان کرد: تاکنون دستورالعمل اجرایی برای سازمان های صنعت، معدن و تجارت 
اســتان ها نیامده، منابع اساســا در اختیار وزارت کار بوده و دستگاه متولی وزارت کار 
است، بخشی که زیر نظر وزارت صنعت، معدن و تجارت هستند با همکاری ما انجام 
می شود. در این زمینه تالارها، رســتوران ها، واحدهای تولید و عرضه کننده پوشاک، 
کیف و کفش، قنادی ها، آجیل و خشــکبار، بستنی و آبمیوه، قهوه داران، مراکز تولید 
صنایع دســتی و مراکز اقامتی تحت شمول این تسهیلات هستند و این بخش تحت 

پوشش وزارت صمت است.

رجوعی افزود: میراث فرهنگی و گردشــگری، ســازمان حمــل و نقل و راهداری و 
ســازمان تربیت بدنی نیز واحدهایی دارند که زیر نظر آنها هســتند و مشــمول این 
تســهیلات می شوند. کل تســهیلات در کشــور 75 هزار میلیارد تومان است، هنوز 
ابلاغی در اســتان به لحاظ سهم تسهیلات نداریم، معمولا سهم استان 7 تا 8 درصد 

است که حدود پنج هزار و 500 تا ۶ هزار میلیارد تومان می شود.

رئیس اداره بازرگانی داخلی ســازمان صمت خراســان رضوی گفت: 20 هزار واحد 
صنفی و صنعتی مشمول این تســهیلات هستند، اما اینکه همه متقاضی تسهیلات 
بوده و شــرایط را داشته باشند مشخص نمی شــود. با این مقدار تسهیلاتی که داریم 
اگــر همه واحدها هم تقاضا دهنــد، باز هم محدودیتی نخواهیم داشــت، زیرا عدد 

تسهیلات خوب است.

دامپزشکی استان خبر داد؛

توقیف 64 تن فرآورده خام دامی در 
خراسان رضوی

اداره کل دامپزشکی خراسان رضوی استان اعلام کرد: در ماه مبارک رمضان امسال 
، ۶8 پرونــده برای واحدهای متخلف تشــکیل و جهت رســیدگی به مراجع قضایی 

ارسال شد.
احمد شریعتی، مدیرکل دامپزشکی اســتان خراسان رضوی با اعلام این خبر گفت: 
امسال طرح تشــدید نظارت بهداشتی دامپزشــکی رمضان در سراسر استان توسط 
۶۶ تیم عملیاتی انجام شــد که طی آن بالغ بر 9۶00 هزار مورد بازدید از واحدهای 
مرتبط با فرآورده های خام دامی شامل کشتارگاه های دام وطیور ، مراکز بسته بندی، 
رستوران ها ، سردخانه ها ، آشپزخانه ها، مراکز عرضه و فروش فرآورده های خام دامی 
و... انجام شــد که منجر به 45 مورد نمونه برداری جهت تشــخیص آزمایشــگاهی 

شده است.
وی تصریح کرد: در راستای تامین ســلامت فرآورده های خام دامی مورد استفاده و 
ســالم سازی سفره افطار و ســحر، در ماه مبارک رمضان توسط اکیپ های نظارت 
بهداشــتی دامپزشکی، بیش از ۶4 تن فرآورده خام دامی ضبط و 10 تن از این مقدار 

نیز معدوم شده است .

مبارزه با ملخ در خراسان رضوی به هزار 
و ۳۹۰ هکتار رسید

- مدیر حفظ نباتات جهاد کشــاورزی خراسان رضوی از مبارزه با آفت ملخ در سطح 
هزار و 390 هکتار از اراضی کشاورزی این استان خبر داد.

فاطمه حلاج نیا روز سه شــنبه به خبرنگار ایرنا گفت: از این میزان مبارزه با آفت ملخ 
بومی که هر ســال مشاهده می شود، بیشترین ســطح مبارزه در شهرستان جغتای با 

حدود 550 هکتار بوده است.
وی افزود: مبارزه با آفت ملخ بومی تاکنون در شهرستان های گناباد، فریمان، سبزوار، 

رشتخوار، خوشاب، تایباد و خواف انجام شده است.
مدیر حفظ نباتات جهاد کشــاورزی خراســان رضوی ادامه داد: پایش مســتمر در 

شهرستان های جوین، بجستان و تربت جام در حال انجام است.
وی گفت: مبارزه با ملخ صحرایی هم اکنون در استان خراسان جنوبی در حال انجام 
اســت و مرزهای مشترک خراسان رضوی با این اســتان بطور مداوم رصد و پایش 
می شود.حلاج نیا افزود: برای کمک به اســتان خراسان جنوبی سه دستگاه سمپاش 

ارسال کرده ایم و در صورت نیاز آمادگی افزایش کمک ها را داریم.
وی ادامه داد: هوشیاری کشاورزان و کارشناسان و رصد وضعیت در این زمینه بسیار 
مفید است و به محض ورود احتمالی این آفت به استان خراسان رضوی با آن مبارزه 
خواهد شــد.مدیر حفظ نباتات جهاد کشاورزی خراسان رضوی گفت: ملخ های بومی 
هر ســال در این اســتان مشاهده شــده و مبارزه با آن صورت می گیرد و به محض 

مشاهده کانون ملخ با مبارزه فوری اجازه گسترش به آن داده نمی شود.
وی افزود: مشکلی در زمینه مبارزه با این آفت نداریم و سم مورد نیاز و دستگاه های 

سم پاش به مقدار و تعداد مورد نیاز تامین شده است.
آفت ملخ به وضعیتی گفته می شود که رفتار این حشره در پی افزایش بارندگی سالیانه 

پس از یک دوره خشکسالی و تحریک برای تولید مثل به حالت طغیان درآید.
در صورت وقوع چنین شــرایطی جمعیت انبوه ملخ ها برای پیدا کردن غذا دســت به 

مهاجرت جمعی می زنند و با حمله به مزارع، زیان های بسیار وارد می کنند.
پیــش از این مدیر مبــارزه با آفات عمومی و همگانی ســازمان حفظ نباتات وزارت 
جهاد کشــاورزی از هجوم ملخ های صحرایی در پــی بارندگی های اخیر به مناطقی 
از کشــور از جمله هرمزگان، بوشهر، خوزستان، سیستان و بلوچستان، فارس، جنوب 
استان کرمان و جزیره قشــم خبر داده و گفته بود: هجوم ملخ می تواند تهدید جدی 
برای زمین های کشاورزی و عرصه های طبیعی باشد.ملخ صحرایی که از شبه جزیره 
عربستان، امارات متحده عربی و عمان وارد ایران شده است می تواند روزانه بین 200 
تــا 400 کیلومتر و پوره ملخ )بچه ملخ( می تواند روزانه بین چهار تا هشــت کیلومتر 
مسافت را طی کند.ســالانه برای تولید هشــت میلیون تن انواع محصولات باغی، 
زراعی و دامی در خراســان رضوی یک میلیون و 200 هزار هکتار زمین زیر کشــت 
83 نوع محصول می رود. بخش کشــاورزی 28 درصد اشتغال و 30 درصد صادرات 

غیرنفتی خراسان رضوی را به خود اختصاص داده است.

خبر

۲۳ واحد صنفی 
تربت حیدریه مهر و موم 

شد

رییس اداره ســلامت محیط و کار معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی 
تربت حیدریه گفت: همســو با اجرای طرح بسیج ملی مقابله با کرونا و در 
پی تشدید نظارت و بازرســی در ماه مبارک رمضان، 23 واحد صنفی این 

شهرستان به علت رعایت نکردن مقررات بهداشتی مهر و موم شدند.
به گزارش صبح امروز مهدی سعیدی با بیان این که مجموع بازرسی های 
صــورت گرفته از واحدهای صنفی تربت حیدریه در ایام ماه مبارک رمضان 
را ســه هزار و 597 مورد ذکر کرد و افــزود: در این مدت، ۶2 مرکز تهیه 

و توزیــع مواد غذایی به علت تخلف های مختلف به مراجع قضایی معرفی 
شــدند و دو هزار و 917 کیلوگرم مواد غذایی فاسد و تاریخ مصرف گذشته 

نیز معدوم شده است.
وی ادامه داد: در این مدت از 25 باب مدرســه تربت حیدریه در راســتای 
اجرای پروتکل های بهداشــتی بازرسی شده اســت و  برای پیشگیری از 
شــیوع ویروس کرونا، 4۶8 مورد گندزدایــی و ضدعفونی منازل و اماکن 

عمومی نیز انجام شده است.

نرخ تورم نقطه به نقطه در خراسان رضوی کاهش یافت

کاهش تورم نقطه به نقطه در خراسان رضوی 
رئیس ســازمان مدیریــت و برنامه ریزی 
خراســان رضوی گفت: نــرخ تورم نقطه 
به نقطه اســتان در اردیبهشت ماه امسال 
17.۶ درصد است که این رقم در مقایسه 
با ماه قبل از آن )فروردین ماه( هفت دهم 

درصد کاهش یافته است.
 به گزارش صبح امروز، رضا جمشــیدي 
اظهارداشــت: نرخ تورم نقطــه به نقطه 
خراســان رضوي در نقاط شهري 1۶.8 
و روســتایي 20.8 درصد مي باشد که در 
نقاط شــهري نســبت به ماه قبل 0.8 و 

روستایي 0.3کاهش یافته است
او با بیــان اینکه نرخ تورم نقطه به نقطه 
خانوارهاي کشور در اردیبهشت ماه سال 
جــاري 21 درصد مي باشــد افزود : این 
رقم در مقایسه با ماه قبل از آن1.2درصد 
افزایش یافته اســت وي افزود: این نرخ 
براي خانوارهاي شهري 21.3 و روستائي 
19.3درصد مي باشــد که نســبت به ماه 
قبل به ترتیــب 1.1 و 1.2درصد افزایش 

یافته است
 رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزي 
خراســان رضوي خاطر نشــان کرد: نرخ 
تورم نسبت به ماه قبل درکل خانوارهاي 
اســتان در اردیبهشــت ماه سال جاري 
0.7درصد مي باشــد که نســبت به ماه 
قبل از آن 2.9 درصدکاهش یافته اســت 
وي این شــاخص را بــراي خانوار هاي 
شهري اســتان 0.۶و روستائي 1.4درصد 
اعلام کرد که به ترتیب 2.9 و 2.8 درصد 

کاهش یافته است .
 جمشیدي تصریح کرد : نرخ تورم نسبت 
به ماه قبل در کل خانوارهاي کشــور نیز 
در اردیبهشت ماه سال جاري 2.5 درصد 
مي باشد که نسبت به ماه قبل 0.4 درصد  

افزایش یافته اســت . وي این شــاخص 
را براي خانوارهاي شــهري کشــور 2.۶ 
و روســتائي 2.1 درصد اعــلام کرد که 
به ترتیب 0.۶ درصــد افزایش و1درصد 

کاهش یافته است
 به گفته رئیس سازمان مدیریت و برنامه 
ریزي خراسان رضوي نرخ تورم 12 ماهه 
منتهي به اردیبهشــت سال جاري در کل 
خانوارهاي اســتان 27.۶درصد مي باشد 
که نســبت به ماه قبل 2.۶ درصد کاهش 

یافته است .
جمشیدي این شاخص را براي خانوارهاي 
شهري اســتان 2۶.5و روســتائي 31.8 
درصد اعلام کرد که به ترتیب 2.۶ و 3.1 

درصد کاهش یافته است .
 رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزي 
استان اظهار داشــت: نرخ تورم 12 ماهه 
منتهي به اردیبهشــت ماه ســال جاري 
در خانوارهــاي کل کشــور 29.8درصد 
اســت که نســبت به مدت مشــابه 2.4 
درصدکاهش یافته است وي این شاخص 
را براي خانوارهای شهري کشور 29.7و 
روســتائي 30.8 درصد اعلام کرد که به 
ترتیــب 2.2 و 3.1 درصــد کاهش یافته 

است .
 رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزي 
خراســان رضوي تصریح کرد: تورم نقطه 
به نقطــه کل خانوار دراردیبهشــت ماه 
سال جاری اســتان در گروه خوراکي ها 
، آشامیدني ها  ودخانیات 12.5، پوشاک 
13.7وگــروه  مســکن   ، وکفــش38.۶ 
بهداشــت و درمان 14.3 بوده است وي 
این ارقام را براي کشــور به ترتیب 12 ، 

27.7 ، 23.7 و 21.9 اعلام کرد.
جمشــیدی اضافه کرد: شــاخص قیمت 

کالاهــا و خدمــات مصرفي بــراي کل 
خانوارهای اســتان 203، مناطق شهري 

197 و روستائي 229 است.
راه اندازي سامانه خدمات اطلاع 

رساني آماري 
هم چنین معاون آمار و اطلاعات سازمان 
مدیریــت وبرنامــه ریزي اســتان از راه 
اندازي ســامانه خدمات اطلاع رســاني 

آماري خبر داد.
مجیــد نعیمي گفــت: ســامانه خدمات 

آمارایران  آماري مرکــز  اطلاع رســاني 
انــدازي راه  مرکــز  ایــن  ســوي   از 

 شده است
وی تصریح کرد باتوجــه به نیاز کاربران 
و برنامه ریزان درعرصــه هاي مختلف، 
سامانه خدمات اطلاع رســاني آماري از 
ســوي معاونت پایگاه هاي اطلاعاتي و 
اطلاع رســاني مرکز فاوا مرکز آمارایران 

راه اندازي شده است.
مدیریت  ســازمان  آمارواطلاعات  معاون 

وبرنامه ریزي اســتان گفت: کاربران مي 
توانند با مراجعه به سامانه خدمات اطلاع 
رساني آماري مرکز آمارایران به نشاني :   
آماري  https://ssis.sci.org.irنیازهاي 

خود را تامین نمایند.
درآینــده  افــزود  نعیمــي  مجیــد 
محصولات  تولیــدات  ارائــه  نزدیــک، 
از طریق  آمارایــران  مرکــز  سفارشــي 
خواهــد  صــورت  مذکــور   ســامانه 

گرفت.

مدیرکل راه آهن خراسان گفت: طی 2 ماه نخست امسال ۶8 هزار تن گوگرد از 
پالایشگاه گاز شهید هاشمی نژاد سرخس با همکاری شرکت های مالک واگن 
بارگیری و به مقاصد داخلی و صادراتی منتقل شده که این میزان در مقایسه با 

مدت مشابه پارسال 15 برابر شده است.
بــه گزارش صبح امروز مصطفی نصیری افزود: از این تناژ گوگرد خام و تصفیه 
شده پالایشگاه سرخس، 52 هزار تن به مقصد بندرعباس برای صادرات و بقیه 

به مقاصد بناب و بهاباد حمل شده است.
وی ادامه داد: با توجه به مزایای ویژه حمل  و نقل ریلی نســبت به حمل  و نقل 
جاده ای از جمله ضریب ایمنی بالاتر و میزان آلودگی کمتر، رشــد این صنعت 

سبب کاهش تردد کامیون از جاده ها شده که باعث کاهش تصادفات جاده ای و آلودگی محیط زیست نیز گردیده است.
ســالانه حدود 4.5 میلیون تن کالا در حوزه ریلی خراســان رضوی جابه جا می شود که حدود 40 درصد آن حمل و نقل 

داخلی است.
با توجه به اتصال خط آهن جمهوری اســلامی ایران به آســیای مرکزی از طریق خراســان رضوی و قرار گرفتن در 
کریدورهای بین المللی، ۶0 درصد حمل و نقل سالانه ریلی کالای این استان در حوزه بین المللی و در بخش ترانزیت، 

واردات و صادرات صورت می گیرد.
هزار و 400 کیلومتر معادل 14 درصد از مجموع 10 هزار کیلومتر ظرفیت شبکه ریلی کشور در خراسان رضوی قرار دارد 

و این استان بیشترین سهم و رتبه نخست جابه جایی مسافر را نیز در ناوگان ریلی ایران به خود اختصاص داده است.
 از طریق شبکه ریلی خراسان رضوی قطار به 25 شهر و مرکز استان کشور به صورت مستقیم رفت و آمد می کند.  

فرماندار سرخس: بودجه ناکافی چالش اصلی ساخت سد شوریجه است
فرماندار ســرخس گفت: اعتبارات ملی و مصوب وزارت نیرو برای ســاخت سد 
شــوریجه در این شهرستان اندک است و به چالش اصلی ساخت این سد تبدیل 

شده است.
به گزراش صبح امروز محمد رضا رجبی مقدم افزود: ســاخت سد شوریجه یکی 
از اقتصادی ترین طرح های این شهرســتان است که به فراموشی سپرده شده و 
بودجه آن بســیار اندک است بطوریکه امسال 400 میلیارد ریال بودجه برای آن 
در نظر گرفته شده ولی هنوز به تصویب نرسیده است لذا به دنبال تامین بودجه 
از دیگر بخش ها هســتیم.وی ادامه داد: در حال حاضر پیمانکار این طرح طلبکار 
است و فقط مهاربند سد تکمیل شده و در مجموع از سال 94 که ساخت آن آغاز 

شده تاکنون مجموعه سد و تاسیسات جانبی آن 25 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است.
فرماندار ســرخس کمبود بودجه را مشــکل اصلی طرح سد شوریجه عنوان کرد و گفت: این سد  با ظرفیت ذخیره 200 
میلیون مترمکعب آب با هدف مهار سیلاب های رودخانه کشف رود بر روی این آبراه در حال ساخت است که در صورت 

تکمیل، حجم قابل توجهی از آب را در خود نگهداری می کند.
بر اســاس اعلام شــرکت آب منطقه ای خراسان رضوی مناقصه ساخت سد شــوریجه در نزدیکی روستای پل گزی از 
توابع بخش مرزداران شهرستان سرخس در سال 94 انجام و اعتبار اولیه احداث آن 800 میلیارد ریال عنوان شده است.

سد شوریجه در 110 کیلومتری شرق مشهد و 120 کیلومتری جنوب مرکز شهرستان سرخس قرار دارد.  
شهرستان سرخس در 202 کیلومتری شمال شرق مشهد واقع است.

حمل گوگرد در راه آهن خراسان ۱۵ برابر شد شوریجه پشت سد بی پولی 

رئیس اتحادیه فروشــندگان پوشاک مشهد نسبت به خسارات پســاکرونایی در این  صنف ابراز نگرانی 
کرد. جواد مفیدی در گفت وگو با ایسنا در ارتباط با میزان فروش پوشاک در سه ماهه اخیر اظهار کرد: در 
صنف پوشاک تا ایام ماه مبارک رمضان فروشی نداشتیم و حتی تعدادی از مغازه ها اصلا باز نشده  بودند.
وی در خصوص اهمیت حضور زائران در مشــهد تشریح کرد: در شــهر مشهد به دلیل حرم مطهر امام 
رضا)ع(، فروش پوشــاک به سفر زائران وابســتگی زیادی دارد و در ماه های اخیر به دلیل تعطیلی حرم 
صنف ما بســیار محدود شــده بود اما بازارهای محلی که بیش تر مربوط به ساکنین شهر مشهد هستند، 

نسبت به ابتدای شیوع کرونا اندکی افزایش فروش داشتند.
رئیس اتحادیه فروشندگان صنف پوشاک مشهد خاطرنشان کرد: در بحث پوشاک دو عامل فصلی بودن 
و مد تاثیر زیادی در فروش دارد، برای مثال مانتو مجلســی در شروع بهار به دلیل دید و بازدیدهای عید 
طرفدار و خریداران بســیاری دارد، اما به دلیل شیوع کرونا این مانتوها وارد بازارشدند، اما فروش نرفته و 
باید تا شــب عید سال آینده در انبار نگهداری شوند که علاوه بر این که اصطلاحا سرمایه خوابیده  است، 

احتمال از مد افتادگی طرح و مدل آن تا شروع سال آینده نیز وجود دارد.
مفیدی افزود: صنف پوشــاک در پی شــیوع ویروس کرونا آســیب زیادی دیده است؛ چرا که علاوه بر 
خســاراتی که تاکنون متحمل شده باید منتظر ضررهای پســاکرونایی در این صنف نیز باشیم، از طرف 
دیگر با افزایش شــدید قیمت مواد اولیه، تولید کننده نیز با خود فکر می کند که شــاید تولید این جنس 

بازدهی لازم را در بازار نداشته  باشد و به همین دلیل تولید نمی کند.

انجمن  مدیــره  هیــات  رییــس 
بین المللی  حمل ونقل  شرکت های 
بخشنامه  گفت:  خراســان رضوی 
ســوخت  ترانزیــت  ممنوعیــت 
بــه کشــورهای همســایه، تاثیر 
مســتقیمی بر ترانزیت ترکمنستان 
دارد زیرا این کشــور از منابع زیاد 
ســوخت برخوردار بوده و از طرفی 
به آســیای میانه دسترســی دارد 
لذا این محدودیت باعث می شــود 
تجار طرف حســاب ما به ســمت 

ترکمنستان سوق پیدا کنند.  
احمد زمانیان در گفت وگو با ایسنا با اعلام این خبر افزود: طی روزهای گذشته در فضای مجازی از وجود 

بخشنامه ای مبنی بر ممنوعیت ترانزیت سوخت مطلع شدیم.
وی با تاکید بر اینکه ترانزیت ســوخت برای تمامی کشورها یک چرخه ارزآور و اشتغال زایی است، ادامه 
داد:  با وجود چنین مسئله ای باید دید دولت با چه رویکردی تصمیمی بر ممنوعیت ترانزیت سوخت برای 

کشورهای همسایه گرفته است.
رییس هیات مدیره انجمن شــرکت های حمل ونقل بین المللی خراســان رضــوی رضوی تصریح کرد: 
شــرکت های حمل ونقل بین المللی با اتخاذ چنین تصمیمی از ســوی دولت دچار شک شده اند، لذا دولت 

باید مستندات این تصمیم را برای شرکت های حمل ونقل بین المللی روشن سازی کند.
زمانیان بیان کرد: بیشــترین کشورهایی که نیازمند سوخت هســتند افغانستان  و پاکستان اند که بخشی 
از نیاز ســوختی این کشــورها از طریق تولیدات داخل تامین می شود، درحالی این کشورها بخش بیشتر 
ســوخت مورد نیاز خود را با قیمت پایین تری به نسبت تولیدات داخل از کشورهای دیگر خریداری کرده 
و از مســیر ایران به کشــورهای خود منتقل می کنند حال با این بخشــنامه ترانزیت سوخت را از دست 

می دهیم.
رییس هیات مدیره انجمن شــرکت های حمل ونقل بین المللی خراسان رضوی با بیان اینکه محدودیت 
ایجاد شــده منجر به رونق ترانزیت ترکمنستان می شــود، بیان کرد: ترکمنستان از چندین ماه گذشته با 
گذاشــتن محدودیت های عبوری ترانزیت ایران را دچار اختلال کرده اســت، به طوری که راه دسترسی 
تجار ایرانی به بازارهای آسیای میانه بسته شده است، حال با وجود چنین بخشنامه ای کشورهای متقاضی 

سوخت به ویژه تجار افغانی، سوخت مورد نیاز خود را از ترکمنستان تامین می کنند.
زمانیان خاطرنشــان کرد: دولت باید در راســتای بازگشــایی مرز ترکمنســتان تلاش کند تا بتوانیم به 

بازارهای آسیای میانه دسترسی داشته باشیم و از تعطیلی شرکت ها جلوگیری شود .
وی ادامه داد: شرکت های حمل ونقل بین المللی در زمینه ترانزیت سوخت ورود پیدا کردند حال با وجود 

این بخشنامه خودرو های حمل  سوخت و شرکت ها دچار آسیب های بسیاری می شوند.
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معاون توســعه و پیشگیری ســازمان بهزیستی کشــور از ممنوع بودن 
جمع آوری معتادان متجاهر در استان های بدون زیرساخت های لازم خبر 
داد و گفت: دســتورالعملی به استان ها ابلاغ شده که در آن تاکید کردیم 
که استان هایی که زیرســاخت لازم را ندارند، نمی توانند کار جمع آوری 
معتادان متجاهــر را انجام دهند. به نقل از ایرنــا، مجید رضازاده افزود: 
همچنین در کمیته ماده 1۶ مصوب شد که هر استانی که زیرساخت ها و 
آمادگی ندارد، کار جمع آوری معتادان را انجام ندهد. اگر قرار است جمع 

آوری معتادان در هر اســتانی انجام شود باید همه شرایط موجود و صفر 
تا صد مفاد دســتورالعمل را اجرا کند و نمی شود بخشی از آن را تخفیف 
داد و اجرا نکرد.وی ادامه داد: از جمله مواردی که در جمع آوری معتادان 
متجاهر خیلی به آن تاکید شده، این هست که نیروی انتظامی باید کاملا 
آماده باشــد و حفظ ایمنی کند؛ دوم اینکه باید حتما چهارده روز قرنطینه 
رعایت شــود و ســوم اینکه همه افرادی که وارد قرنطینه می شوند باید 

تست پی سی آر شوند.

لغو طرح جمع آوری 
معتادین متجاهر 

روند کاهشی نرخ باروری در ایران

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی مشهد با  اشاره به اینکه نرخ باروری کلی یکی 
از شــاخص های کلیدی جمعیت کشور است گفت: متاسفانه در سال های اخیر نرخ 

باروری کلی در کشور روند کاهشی داشته است.
بــه گزارش صبح امروز، دکتر مهدی قلیــان اظهار کرد: وقتی باروری جامعه به طور 
مســتمر پایین برود، پیامد آن سالخوردگی جمعیت است. جمعیت، سرمایه اصلی هر 
کشوری اســت و باید جمعیت، جوان باشد تا بتواند پاسخ گوی نیازهای خود و سایر 

گروه های جمعیتی باشد و موجب  توسعه و رشد و شکوفایی اقتصاد کشور شود.
 وی در خصوص دلایل کاهش نرخ باروری در کشور گفت: علت کاهش فرزندآوري 
در همه خانوده ها یکســان نیست و هر کدام از آن ها دلایل خاص خود را دارند.  در 
کنــار وجود مباحث اقتصادی یکی از مهمترین دلایل کاهش فرزندآوری خانواده ها، 
تغییر سبک زندگی افراد جامعه اســت. کاهش ازدواج و افزایش متوسط سن ازدواج 
در مــردان و زنان، افزایش فاصلــه بین ازدواج و تولد فرزنــد اول و افزایش فاصله 
بین بارداری ها موجب از دســت رفتن فرصت های فرزندآوری زوجین می شود. در 
خیلــی از موارد غفلت از فرزندآوری به موقع، باعث می شــود که خانواده ها نتوانند 
به تعداد فرزند دلخواه خود دســت یابند و در نهایت آنان به داشــتن یک یا دو فرزند 

اکتفا می کنند. 
دکتر قلیان در مورد معایب تک فرزندی خاطر نشان کرد: در خانواده های تک فرزند، 
کودک لذت شــیرین داشــتن خواهر یا برادر را تجربه نمی کند و این نسل در آینده 
هم مفاهیم شــیرین و نسبت های دوست داشتنی مثل خاله، عمه، دایی و عمو بودن 

را درک نمی کند.
وی تاکید کرد: برای اینکه کودکان در رفتارهای خود دارای پختگی باشند، علاوه بر 
اینکه با والدین خود تعامل دارند، لازم اســت با خواهران و برادران در محیط خانواده 
ارتباط داشته باشند. معمولا این کودکان بدون رقابت با خواهر و برادر و بدون زحمت 
زیاد به خواســته های خود می رســند و از این رو زمانی که در کشاکش زندگی با نا 

کامی روبرو شوند آسیب پذیری بیشتری خواهند داشت.
معاون بهداشت دانشــگاه علوم پزشکی مشهد افزود: محیط هایی مانند مهد کودک 

نمی تواند جای خالی زندگی 24 ساعته با خواهر و برادر را برای آنان پر کند.
دکتــر قلیان خاطر نشــان کرد: ازدیگر تبعات تک فرزندی یا بی فرزندی، نداشــتن 
فرزندانــی برای حمایــت های عاطفی، مالی و معنوی و تنهایــی والدین در آینده و 
به دنبال آن کاهش روابط و افســردگی است که متاســفانه امروزه زوجین جوان به 

پیامدهای آن توجه نمی کنند.
وی در مــورد راهکار  افزایش نرخ باروری در کشــورگفت: بــرای موضوع افزایش 

جمعیت و فرزندآوری نیاز به همکاری همگانی تمامی نهادهای مربوطه است.
معاون بهداشــت دانشگاه علوم پزشکی مشــهد افزود: فرهنگ سازی برای افزایش 
فرزندآوری و آگاه ســازی زوجین نســبت به پیامد های بی فرزندی و کم فرزندی، 
جایگزین کردن فرهنــگ دوری از تجمل گرایی، رفع موانع اقتصادی، حمایت مالی 
زوجین برای فرزند آوری و  الگوگیری از سیاست های جمعیتی موفق دیگر کشورها، 
می تواند بر رفتارهای زوجین و تمایل آنان به فرزندآوری موثر باشــد و کشــور را از 

بحران کاهش رشد جمعیت خارج کند.
دکتر قلیان ترویج ازدواج ســالم در جوانان، آموزش هــای هنگام ازدواج، آموزش و 
مشاوره فرزندآوری، آموزش پیشگیری از ناباروری و ترویج زایمان طبیعی را  از جمله 
برنامه های در حال اجرا در حوزه بهداشت دانشگاه در راستای ارتقاء پویایی، بالندگی 

و جوانی جمعیت برشمرد.

 ۵7 فوتی بر اثر کرونا طی
 ۲4 ساعت گذشته

رییس مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشت اعلام کرد: تاکنون 139 
هزار و 511 نفر در کشــور به طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شــده و با فوت 57 
نفر در 24 ساعت گذشــته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به هفت هزار و 508 

نفر رسید. 
کیانوش جهانپور روز ســه شنبه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس کرونا 
در کشــور بیان کرد: از دیروز تا امروز ششــم خردادماه 1399 و بر اساس معیارهای 
قطعی تشــخیصی، هزار و 787 بیمار جدید مبتلا به کووید 19 در کشــور شناسایی 
شــد. از بین مبتلایان جدید، 352 مورد بستری و هزار و 435 مورد از افراد در تماس 
با مبتلایان بودند که شناســایی شدند و مجموع بیماران کووید 19 در کشور به 139 

هزار و 511 نفر رسید.
سخنگوی ســتاد مقابله با کرونا وزارت بهداشت گفت: متاسفانه در طول 24 ساعت 
گذشــته، 57 بیمار کووید 19 جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این 

بیماری به هفت هزار و 508 نفر رسید.
جهانپور افزود: خوشــبختانه تاکنون 109 هــزار و 437 نفر از بیماران، بهبود یافته و 
ترخیص شده اند. همچنین 25۶7 نفر از بیماران مبتلا به کووید 19 در وضعیت شدید 

این بیماری تحت مراقبت قرار دارند.
وی اظهار کرد: تاکنون 837 هزار و 90 آزمایش تشخیص کووید 19 در کشور انجام 
شده اســت.جهانپور گفت: توصیه های ایمنی و بهداشــتی به قوت خود باقی است. 
امیدواریم با رعایت فاصله گذاری و پرهیز از تردد غیر ضروری و اســتفاده از ماسک 
در مکان های شلوغ، مسیر مقابله با کووید 19 را با همکاری مردم ادامه بدهیم. روند 
با ثباتی در اکثر اســتان ها گزارش شــده و کاهش موارد تدریجی ابتلا در خوزستان 

گزارش شده است.

مدیرکل آموزش و پرورش استان سناریوهای احتمالی سال تحصیلی را بررسی می کند:اخبار

 اجرای طرح زوج و فرد در سال جدید تحصیلی 
سرویس اجتماعی /مدیرکل آموزش 
و پرورش خراســان رضــوی در اولین 
جلسه ستاد پروژه مهر 1400-1399 بر 
لزوم تلاش در جهت تقویت زیرســاخت 
های آموزش الکترونیکی و آموزش از راه 

دور استان تاکید کرد.
به گزارش صبح امروز، قاسمعلی خدابنده 
مدیرکل این سازمان در این جلسه گفت: 
تحقیقات نشان می دهد انواع ویروس ها 
به مرور زمان ضعیف شــده و با گذشت 
زمان از قدرت آن کاسته می شود و پیش 
بینی می کنیم شــیوع ویروس کرونا در 
پاییز امســال به مراتب کمتر و ضعیف تر 
از زمســتان و بهار باشــد. البته ما باید 
برای هر حالتی آمادگی داشــته باشــیم 
و ســناریوهای مختلفی را برای ســال 

تحصیلی پیش رو مدنظر قرار دهیم.
اجرای طرح زوج و فرد تحصیلی 

وی با تاکید بر تشکیل فوری کمیته های 
شــش گانه ســتاد پروژه مهــر 99 در 
ادارات آموزش و پرورش اســتان افزود: 
موضوعات مختلف از قبیل ســاماندهی 
نیروی انســانی و ثبت نام دانش آموزان 
در این کمیته ها مطرح و بررســی شود و 
برای تقویت نقاط قوت و رفع چالش ها 

و نقاط ضعف تلاش شود.
خدابنده تصریــح کــرد: در زمینه آغاز 
ســال تحصیلی آتی یکی از سناریوهایی 
کــه محتمل تر اســت  ضعیف شــدن 
ویــروس و حضور تمام دانــش آموزان 
در ابتدای ســال تحصیلی 1399-1400 
در کلاس درس حاضر شــوند. سناریوی 
دوم به این صورت اســت که به جهت 
رعایت فاصلــه اجتماعی نیمی از دانش 
آموزان در روزهای فرد و نیمی دیگر در 
روزهای زوج در مدرسه حاضر می شوند 
که این موضوع نیز بعید است. همچنین 
سناریویی وجود دارد که می تواند موجب 
تعطیلی مدارس شود که این موضوع هم 
بســیار بعید بوده اما در هر صورت برای 
تمام این ســناریو ها باید آمادگی لازم را 

داشته باشیم.
تقویت شاد برای سال تحصیلی آینده

مدیرکل آمــوزش و پرورش خراســان 
اگــر ویروس کرونا  رضوی اظهار کرد: 
شــرایط ورود دانش آموزان به مدرســه 
را مهیا نســاخت که البتــه این موضوع 
آموزش مجازی  بسیار غیرمحتمل است 
و شبکه شاد با قوت استمرار پیدا می کند. 
در همین راســتا زیرساخت های آموزش 
الکترونیکــی از طریق آموزش از راه دور 
باید بیشــتر تقویت شــود و با این روش 
بخش زیــادی از کلاس ها را می توان 

از طریق آموزش از راه دور برگزار کرد.

وی عنــوان کــرد: اگر قرار شــد دانش 
آموزان بــا رعایت فاصلــه اجتماعی در 
مدرســه حاضر شــوند نیمــی از دانش 
آموزان بــه صورت گروه الــف و نیمی 
دیگر به صورت گروه ب تقســیم بندی 
می شــوند و در روزی که در منزل باقی 
مــی مانند برخــی از دروس را از طریق 
بســترهای مجازی آموزش می بینند و 
اگر این موضوع پیش آمد آموزش های 
مجازی برای همه پایه ها و بویژه برای 
پایه های ششــم، نهم و دوازدهم باید از 
ابتدای سال تحصیلی آغاز شود البته این 

سناریو نیز تا حدودی است.
خدابنده افزود: در فرصت تابســتان باید 
نواقص شبکه شــاد را برطرف نموده تا 
در صــورت لزوم بتوانیم از آن اســتفاده 
بهینه نماییم و تعداد بیشــتری از دانش 
آموزان، معلمان و دبیران در این شــبکه 

فعال شوند.
وضعیت نامطلوب استان در ثبت نام 

کتب درسی
مدیرکل آمــوزش و پرورش خراســان 
رضوی در پایان گفت: وضعیت اســتان 
در زمینه ثبت نام کتب درسی در سامانه 
فروش و توزیع مواد آموزشــی نسبت به 

چند روز گذشــته بهتر شده اما هنوز هم 
به جایگاه مطلوب نرسیده ایم و روسای 
ادارات و مدیــران مدارس باید نســبت 
به ثیت نام کتب درســی دانش آموزان 
اهتمام ویژه داشته باشــند تا در ابتدای 
ســال تحصیلی با چالــش کتاب مواجه 
نشویم و همه دانش آموزان دارای کتاب 

درسی باشند.
ابلاغ پروژه مهر

این جلســه رضا  ابتدای  همچنیــن در 
آموزش متوسطه  صابری تولایی معاون 
و دبیر ســتاد پروژه مهر 1399-1400 
آمــوزش و پــرورش خراســان رضوی 
گفت: طی دو سال گذشــته پروژه مهر 
به اســتان ها تفویض اختیار شده است 
و دستورالعمل ستاد پروژه مهر طی چند 

روز آینده بــه ادارات آموزش و پرورش 
استان ارسال و ابلاغ می شود.

وی افزود: پروژه مهر مجموعه اقدامات، 
برنامه ریزی ها و تمهید مقدمات جهت 
آغاز آماده ســازی مدارس برای شروع 
یک سال تحصیلی مطلوب محسوب می 
شود و این پروژه به نوعی نماد مدیریت 

در آموزش و پرورش است.
صابــری تولایی تصریح کرد: سیاســت 
کلی مدیریت راهبری آموزش و پرورش 
کشور توجه ویژه بر مدرسه محوری است 
و به اصــل تفویض اختیار تاکید فراوانی 
شده است. در همین راستا سیاست های 
کلی اداره کل آموزش و پرورش خراسان 
رضوی در پروژه مهر 99 شامل مواردی 
همچــون مدرســه محوری، اســتمرار 

آموزش مجازی، مشارکت درون و برون 
ســازمانی و کاهش تمرکــز و افزایش 
تفویــض اختیار خواهد بــود و در جهت 

عملیاتی کردن آن ها تلاش می کنیم.
معــاون آمــوزش متوســطه آموزش و 
پرورش خراسان رضوی عنوان کرد: در 
سال تحصیلی گذشته تعداد یک میلیون 
و 320 هزار دانش آموز در استان مشغول 
به تحصیل بودند و پیش بینی می کنیم 
این آمار در ســال تحصیلی آتی به یک 
میلیون و 370 هزار دانش آموز برســد و 
این آمار نســبت به سال گذشته بیش از 

سه درصد رشد داشته باشد. 
وی در پایان بر ثبت نام حداکثری دانش 
آموزان جهت ارتقاء پوشش تحصیلی در 

سال تحصیلی آتی تاکید کرد.

معاون توسعه مدیریت و منابع بیمارستان امام رضا)ع( از مراکز زیر پوشش دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
اظهار کرد: بیمارســتان ۶10 تختخوابی امام رضا)ع( بزودی برای پذیــرش بیماران غیر کرونایی آماده 

می شود.
به گزارش صبح امروز، دکتر مهدی یوســفی با بیان اینکه بیمارســتان امام رضا)ع( از ابتدای اسفند ماه 
به طور جدی درگیر پذیرش بیماران مبتلا به کووید-19 شــد و از اواسط اسفند ماه نیز بیمارستان ۶10 
تختخوابی امام رضا)ع( به طور کامل به این دسته از بیماران اختصاص یافت خاطر نشان کرد: بیمارستان 
۶10 تختخوابــی یکی از مراکز مهم ارائه دهنده خدمات تخصصی و فوق تخصصی همچون قلب، قلب 
کودکان، جراحی، اورولوژی، ارتوپدی و پوست در سطح استان به شمار می رود که برای مدتی بر اساس 

مسئولیت اجتماعی و ارائه خدمات به بیماران کرونایی به این امر اختصاص یافت.
وی تصریح کرد: با توجه به روند نزولی بســتری بیماران مبتلا به کووید-19، کار تخلیه ، ضد عفونی و 
گند زدایی بیمارســتان ۶10 تختخوابی امام رضا)ع( در دستور کار قرار گرفت و بر اساس برنامه ریزی از 

اواسط خرداد ماه نسبت به پذیرش بیماران غیر کرونایی اقدام خواهد شد.
معاون توســعه مدیریت و منابع بیمارستان امام رضا)ع( با تاکید بر اینکه در این مدت بیمارانی بودند که 
نیاز به ارائه خدمات تخصصی این مرکز داشــتند که به دلیل شــرایط ایجاد شــده این خدمات به تاخیر 
افتاده اســت خاطر نشــان کرد: » ما نباید در دوره ای که به مراقبت از بیماران کرونایی مشغول هستیم 
بیمــاران غیرکرونایی را از یاد ببریم که برای این بیماران نیز عوارضی ایجاد شــود« هر چند که در این 
مدت معاونت درمان دانشگاه با برنامه ریزی ها و تعیین بیمارستان های معین ارائه خدمات اورژانسی را 

به بیماران در دستور کار داشت.
دکتر یوسفی با بیان اینکه پس از طی دوره 14 روزه ضد عفونی بیمارستان، روند ارائه خدمات به بیماران 
غیر کرونایی در این مرکز از ســر گرفته می شود تصریح کرد: بیمارستان امام رضا)ع( تلاش می کند در 
هر برهه زمانی با توجه به مسئولیت اجتماعی که بر عهده دارد به شکل مناسبی به بیماران مجاور و زائر 

بارگاه منور رضوی خدمات رسانی نماید.
وی در پایان از تمامی کادر های پزشــکی، پرستاری و پرسنلی که در مدت بحران کرونا با تمام توان به 

بیماران مبتلا به کووید-19 خدمات رسانی داشتند قدردانی نمود.

سرپرســت مرکز برنامه ریزی 
وزارت  اطلاعات  فنــاوری  و 
تعداد  گفت:  آموزش وپرورش 
زیــادی از معلمانی که هنوز 
موفق به اتصال در شبکه شاد 
نشده اند، مربوط به استان های 
سیستان و بلوچستان، بوشهر، 
کهگیلویه و بویر احمد و سایر 

استان های محروم هستند. 
بــه نقــل از ایلنــا، »مهدی 
سرپرســت  شــرفی« 
و  برنامه ریــزی  مرکــز 
وزارت  اطلاعــات  فنــاوری 
اینکه  درباره  آموزش وپرورش 
گفتــه می شــود، برخــی از 

معلمان هنوز موفق به اتصال در شبکه شاد نشده اند، گفت: تا این لحظه 85 درصد از معلمان به اپلیکیشن 
شاد پیوسته اند و 15 درصد آنها نیز هنوز به شاد متصل نشده اند.

وی با اشــاره به علت متصل نشــدن 15 درصد معلمان به اپلیکشین شاد گفت: آن دسته از معلمانی که 
هنوز به شاد متصل نشده اند، عموما در مناطق محروم هستند که یا به اینترنت دسترسی ندارند و یا فاقد 

گوشی اندروید، لپ تاپ و سایر ابزارهای کاربردی برای آموزش هستند.
شــرفی بیان کرد: از طرفی این آمار 15 درصدی می تواند، متعلق به معلمان مدارس غیردولتی باشد که 
نیروهای آزاد هســتند، از این رو به اپلیکشن شاد متصل نشــده اند، اما تعداد زیادی از معلمانی که هنوز 
موفق به اتصال به شــبکه شاد نشده اند، مربوط به استان های سیستان و بلوچستان، بوشهر، کهگیلویه و 

بویر احمد و سایر استان های محروم هستند که دسترسی اینترنت ضعیف تر است.
سرپرســت مرکز برنامه ریزی و فناوری اطلاعات وزارت آموزش وپرورش درباره روند کاری این معلمان 
گفت: کلاس های درس حضوری توسط این دسته از معلمان که در مناطق محروم هستند و به اپلکیشین 
شاد دسترسی ندارند، برگزار شد تا آنها کارهای آموزشی را انجام دهند و یا بعضا اقدام به تهیه بسته های 
خودآموز و آموزشــی کرده و آنها را به دست دانش آموزان رساندند. در کنار اینها،  معلمان اغلب به درس 

دادن از طریق تلفن نیز پرداختند و سعی کردند، این روش  ها را جایگزین آموزش مجازی کنند.
وی درباره مشکلات نرم افزار شاد گفت: ما مشکلات موجود در اپلکیشین شاد را بررسی و برای حل آن 
اقدام می کنیم.مشکلات این شبکه آموزشی تقریبا به حداقل رسیده و خوشبختانه اعلام شد که اینترنت 
آن رایگان شده است. البته به مشکلاتی جزئی بر می خوریم، ولی مشکلات فعلی به شکل کلان نیست 

که بگوییم کل کشور با آن درگیر هستند.
شــرفی اضافه کرد: شــاید در برخی مواقع به شکل موردی به مســائلی برخورد کنیم که مربوط به یک 
مدرســه یا منطقه  باشــد و قطعا حل شدنی است. به طور کل مشــکلات فعلی اپلکیشین شاد موردی و 

منطقه ای است که سریع برطرف می شود و تعداد آن هم خیلی محدود است.
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اگر قرار شــد دانش آموزان با رعایت فاصله اجتماعی برای تحصیل ســال آینده در مدرســه حاضر شوند نیمی 
از دانش آموزان به صورت گروه الف و نیمی دیگر به صورت گروه ب تقســیم بندی می شــوند و در روزی که در 
منزل باقی می مانند برخی از دروس را از طریق بســترهای مجازی آموزش می بینند و اگر این موضوع پیش 
آمد آموزش های مجازی برای همه پایه ها و بویژه برای پایه های ششــم، نهم و دوازدهم باید از ابتدای ســال 

تحصیلی آغاز شود که امکان اجرای این سناریو نیز تا حدودی است
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»تروفی« نامزد بهترین 
فیلم جشنواره امریکا

»تروفی« به کارگردانی امیر لشکری نامزد بهترین فیلم در ژانر وحشت از 
جشنواره آمریکایی شد.به گزارش خبرگزاری مهر، جشنواره فیلم منطقه ای 
جنوب شــرق آمریکا در ژانرهای مختلف نامزدهای مختلف خود را معرفی 
کــرده و »تروفی« به کارگردانی امیر لشــکری نامزد بهترین فیلم در ژانر 
وحشت شده است.این جشنواره امسال برای نخستین بار به صورت آنلاین 
در تاریخ 31 می برابر با 11 خرداد در ایالت فلوریدای آمریکا برگزار می شود.

عوامل این فیلم مستقل ۶0 دقیقه ای، عبارتند از تهیه کننده: بهنام روشن، 

بازیگران: علی حسین زاده، نوا نعمتی و اشکان هورسان، مدیر فیلمبرداری: 
میلاد ســهرابی، صدابردار: مهدی کریمی، موسیقی: ایمان نوبختی )گروه 
کج کول(، طراح گریم: سپیده نقدی، طراح صحنه و لباس: پریسا نامداری، 
برنامه ریز: مجتبی حســین  نیا، منشــی صحنه و دستیار کارگردان: شادی 
محمدی، اجرای گریم: معصومه جاوید، سامان نقدی، گروه تصویر: حجت 
محمدی، علی سهرابی، گروه تولید: حمید ورد، مهرداد زارعی، حمید کلهر، 

عکاس: سارا شاهرخی.

لیدی ال
جواد لگزیان

»پنجــره باز بود. دســته گل لاله و رز بر 
زمینه آسمان آبی و نور تابستانی، تابلوهای 
ماتیــس را به خاطرش می آورد و حتی به 
نظر می رســید گلبرگ هــای زردی که بر 
چارچوب پنجره افتاده اند، به ظرافت از قلم 
موی اســتادی بزرگ تراویده اند.لیدی ال 
از رنگ زرد بیزار بود و تعجب می کرد که 
چگونه این گل ها به آن گلدان دوره مینگ 
راه یافته اند. روزگاری گذاشتن هیچ دسته 
گلــی در خانه بی اجازه و تایید او میســر 

نبود.«آنت با مرگ پدر خود تصمیم می گیرد که برای ادامه زندگی به کار روی آورد و 
خیلی زود با آرمان دنی آشنا می شود که یک آرناشیست دوآتشه است. آن دو رابطه ی 
عاشقانه ای را با هم آغاز می کنند ولی آرمان بیشتر از اینکه آنت را دوست داشته باشد 

اهداف و عقایدش را دوست دارد و آنت اما تنها یک عاشق است ....
»راســتي پرسي، پس از این همه ســال زندگي در بین نجیب زاده ها باید یاد گرفته 

باشي که هیچ وقت احساسات خودت را بروز ندهي.«
رومن گاری )زاده 8 مه 1914 - درگذشته 2 دسامبر 1980( نویسنده، فیلم نامه نویس، 
کارگردان، خلبان در جنگ جهانی دوم و دیپلمات فرانسوی  در رمان« لیدی ال« دو 
دلداده را از میان خیل جوانان اواخر قرن پرآشــوب قرن نوزدهم برگزیده که یکی« 
آرمان »ســودای مبارزه سیاسی را در سر می پروراند و دیگری« آنت« سودایی عشق 
اســت و معشوق را به تمامی برای عشق ورزیدن می خواهد. پیداست که در کشاکش 
عشــق و مبارزه چه بسا یکی فدای دیگری می شود و در این هنگامه پرغوغا پیوسته 

شکننده تر آسیب پذیرتر است...
»عشــق های بزرگ و حقیقی در این دنیا اندکند و آدم حق ندارد بگذارد بدون هیچ 

گونه اثری نابود شوند ....«
»لیدی ال »اثری از رومن گاری با ترجمه مهدي غبرایي را نشر ناهید در 201 صفحه 

و با قیمت 14000تومان رهسپار بازار کتاب کرده است.

8 هنرمند ایرانی، همراهان نمایشگاه 
»کرنش به حافظ« در آلمان

»گونتر اوکر« هنرمند آلمانی، نمایشگاه »کرنش به حافظ« را همراه با هشت هنرمند 
ایرانی دیگر به آلمان برد.

به گزارش صبح امروز به نقل از واحد ارتباطات و رسانه اداره کل هنرهای تجسمی، 
هادی مظفری، مدیرکل هنرهای تجسمی ضمن اعلام خبر بالا گفت: »گونتر اوکر« 
هنرمند آلمانی مجموعه »کرنش به حافظ« را با برداشت از خاطرات سفر اول خود به 
ایران به وجود آورده و از ســال 201۶ تا 2020 در هشت  شهر ایران از جمله شیراز، 

تهران، اصفهان، کرمان، مشهد، رشت، بوشهر و کیش به نمایش گذاشته است.
مظفری اضافه کرد: اوکر پس از نمایش آثارش در هشــت شهر ایران تصمیم گرفت 
از هر شهر یک هنرمند را برای همراهی این پروژه هنری انتخاب و همراه نمایشگاه 
»کرنــش به حافظ« از هر هنرمند یک اثر را در کنار آثارش خودش در مرزهای اروپا 

به نمایش بگذارد.
وی افزود: پیش از این قرار بود نمایشــگاه هشــتم خرداد به آلمان برود و هنرمندان 
ایرانی نیز اوکر را در این رویداد همراهی کنند و در کنار آثارشان در اروپا در نمایشگاه 
حضور یابند ولی به دلیل شــرایط پیــش آمده و موضوع همه گیــری کرونا در دنیا 
نمایشــگاه در تاریخ مقرر در آلمان برگزار خواهد شــد ولی بدون شرکت هنرمندان 

ایرانی.
مدیرکل هنرهای تجســمی با بیان اینکه در زمان افتتاحیه نمایشگاه در آلمان اوکر و 
هشــت هنرمند ایرانی به صورت لایو حضور خواهند داشت، گفت: این نمایشگاه در 
تاریخ هشــتم خرداد ماه 99 ) 28 می 2020 ( در موزه گوته در دوسلدولف به نمایش 
درخواهــد آمد ولی هنرمندان ایرانی و اوکر از طریق فضای مجازی و به صورت لایو 

نمایشگاه را همراهی خواهند کرد.
او اظهار کرد: به علت شرایط قرنطینه در جای جای دنیا و شهر دوسلدولف، مهمانان 
برای مراســم دعوت نشده و تمام آثار و تور مجازی از نمایشگاه »کرنش به حافظ« 
از طریق رســانه های آلمان، اتریش و ســوییس به صورت زنده پخش خواهد شــد. 
روزنامه ها نیــز گزارش های مفصلی را از آثار حاضر در این نمایشــگاه بالخص آثار 

هشت هنرمند ایرانی تهیه و منتشر خواهند کرد.
مظفری در مورد هشت هنرمند ایرانی حاضر در این نمایشگاه گفت: مرتضی ترسلی 
از شــیراز، محمد رضا یزدی از تهران، علی محبوبی صوفیانی از اصفهان، شــهریار 
رضایی از کرمان، بابک منتظری از مشــهد، عارفه آراد از رشت، فرزاد دشتی زاده از 
بوشــهر و ندا آیتی از کیش با آثار حجم و اینستالیشن در نمایشگاه »کرنش به حافظ 

« در کنار اوکر خواهند بود. 
وی در پایان گفت: ما امیدواریم این نمایشگاه همراه هنرمندان ایرانی به تور دور اروپا 
برود و تمام علاقمندان بتوانند از تماشای این آثار با موضوع حافظ لذت ببرند و علاوه 
بر ادبیات ایران زمین با آثار هنری هنرمندان معاصر ایران نیز از نزدیک آشنا شوند. 
نمایشــگاه »کرنش به حافظ« گونتر اوکر از ســال 201۶ تا 2020 در هشــت شهر 
ایران به نمایش درآمده و اکنون هشت هنرمند ایرانی نیز این نمایشگاه را با آثارشان 

همراهی می کنند و این نمایشگاه در دور اروپا نیز به نمایش درخواهد آمد.
نمایشــگاه »کرنش به حافظ « هشتم خرداد ماه )28 می 2020 ( در موزه گوته شهر 

دوسلدولف به نمایش گذاشته می شود.

معرفی کتاب

خبر

بررسی صبح امروز از تاثیر کرونا و روزهای قرنطینه در فرهنگ کتاب خوانی:

کرونای کتابخوانی
کرونا و قرنطینه سرانه مطالعه آزاد در سطح کشور را افزایش داده و نیز سبب بهبود کیفیت کتابخوانی در کشور شد.

اقیانوس  مثل  کتاب 
اســت  بیکرانــی 
ناشناخته های  که 
و  دارد  بســیاری 
هر کس بــه فراخور 
ژرفای  به  دل  حالش 
آن مــی ســپارد و با 
انبانی پُر باز می گردد. 
عمیقِ  دریای  این  در 
گوهرهای  معرفــت، 
که  دارد  وجــود  نابی 
تنها تلاشگران چیره دست می توانند به 

آن دست بیابند.
کتاب در طول ســالیان دراز، سرگذشتی 
تلخ و شیرین داشته است، زمانی در غربت 
و تنهایی و زمانی در اوج شکوفایی بوده 
است امّا نقش برجسته و سازنده کتاب در 
تکامل فردی و اجتماعی مشــهود است. 
سزاوار نیست به چنین عنصر مهمی کم 

توجّه باشیم و آن را فراموش کنیم.
زیباترین جلوه آفرینش

کتــاب را باید یکــی از زیباترین و مهم 
ترین جلوه های فرهنگــی بدانیم و آن 
را از گرانســنگ ترین پدیده ها و میراث 
بشر به حساب بیاوریم. شکوه این ارزش 
ـمَ باِلقَلمَ؛  را بایــد در تابــش »الََّذی عَلّـَ
پرودرگاری که به قلم آموخت« جستجو 
کنیــم. خداوند یگانه بــه قلم و حرمتش 
سوگند یاد کرده و معجزه همیشه جاوید 
آخرین ســفیر ســعادت را کتاب آسمانی 
کتاب   آمــار  به  اســت.باتوجه  دانســته 
اخیرمنتشر  دهه های  از  که  وکتاب خوانی 
شده، ســرانه مطالعه برای هر فرد ایرانی 
از2 تا 120 دقیقه متغیر بوده اســت و در 
تمام این مدت مسئولان فرهنگی از هیچ 
تلاشــی جهت بالابردن سرانه مطالعه و 
ترویــج کتاب خوانی دریغ نکرده، اما طی 
3 ماه اخیر که ویروس کرونا تقریبا تمام 
کشور را به تعطیلی کشاند اتفاق جالب و 
قابــل تاملی رخ داده که با وجود تعطیلی 
کتاب خانه ها، ســرانه مطالعه آزاد در این 

مدت افزایش پیدا کرد.
برای پیگیری و توضیحات بیشتر در این 
خصوص به سراغ یکی از فرهنگ سراهای 
فعال در فضای مجازی و زیر نظر آستان 
قدس رفته که در ادامه به آن می پردازیم:

روابط عمومی فرهنگ ســرای قلم گفت: 
سرانه مطالعه کتاب و کتاب خوانی یکی از 
بوده که همیشه مسئولان  شاخص هایی 
فرهنگی نســبت بــه پایین بــودن آن  

گله مند و ناراضی بودند.

بــه گزارش صبح امروز، بابک گوهر زاده 
در مصاحبه با خبرنگار این رسانه پیرامون 
وضعیت کتــاب و کتاب خوانی در دوران 
پایین بودن  افزود: مهم ترین علت  کرونا 
ســرانه مطالعــه در ایران عمدتــا بر اثر 
مشــغله های کاری و یا به خاطر بالابودن 
قیمــت کتاب ها بــوده و یــا اینکه افراد 
بیشتر به مطالعه کتب درسی رغبت نشان 

می دهند.
افزایش سرانه مطالعه در روزهای 

کرونایی
وی تصریــح کــرد: قشــر دانش آمــوز 
کشــور نیز به موجب آماده شــدن برای 
آزمون های متفاوت و ازمون اصلی کنکور 
بیشــتر کتاب های درســی و آزمونی را 
مطالعه کرده و زمان آزاد و فراغتی جهت 

مطالعه مطالب آزاد و عمومی نداشت.
گوهــرزاده بیان کرد: کرونــا و قرنطینه 
سبب شــد دو اتفاق خیلی مهم در سطح 
کشــور افتاده و تا حدود زیادی ســرانه 

مطالعه را تغییر داد.
وی ابــراز کرد: در این ایــام با توجه به 
تعطیلی کسب و کارها و قرنطینه خانگی 
بســیاری از افراد زمان ازاد جهت مطالعه 

پیدا کنند.
بارخوانی کتاب ها

گوهر زاده اشاره کرد: اتفاق مهم و جالب 
دیگری که در این مدت به وقوع پیوست 
بازخوانــی کتاب ها بــوده و افراد در این 
روزها به ســراغ کتابخانه شخصی خود 
که بیشــتر حالت نمادین داشــته رفته و 

بسیاری از کتاب ها را بازخوانی کنند.
وی توضیــح داد: بعضــی از کتاب های 
علمــی و مرجع به مانند کتاب های رمان 
و با محتوای داستان گونه نبوده و نیاز به 
بازخوانی مجدد دارد که قرنطینه فرصت 
خوبی بــرای افراد در ایــن زمینه ایجاد 
کرده که هم ســرانه مطالعه در این ایام 
افزایش پیدا کــرده و نیز بازخوانی رونق 

بیشتری گرفت.
ترویج کتاب خوانی در بین اعضای 

خانواده
مدیر روابط عمومی فرهنگ ســرای قلم 
یکی دیگــر از اتفاقات خــوب در زمینه 
مطالعــه و کتاب خوانی در ایــام کرونا را 
ترویج کتاب خوانی در خانواده برشمرد و 
بیان کرد: در این ایام بین اعضای خانواده 
یک ارتباط معرفی کتاب شــکل گرفت 
بدین صــورت که با توجه به ایام فراغت 
و در کنــار هم بودن اعضای خانواده این 
اتفاق خوب رقم خورد و اعضای خانواده 
کتاب هایــی با محتوای خوب به یکدیگر 
معرفی می کنند که ادامه این اقدام بسیار 

پسندیده و قابل تامل است.
استقبال از کتاب خوانی در فضای مجازی 
وی تبیین کرد: در حوزه کتاب های صوتی 
و PDfها نیز  اتفاقات خوبی رقم خورده و 
باتوجه به تعطیلی کتاب خانه های عمومی 
و تخصصی با شیوع کرونا، استقبال مردم 
از این فضا بیشــتر از قبل شد.گوهر زاده 
ادامه داد: فرهنگ ســرای قلم، در دوران 
کرونا معرفی کتاب را در راســتای ترویج 
اوقات  پرکردن  و  فرهنگ کتاب خوانــی 
فراغــت اعضا و رفــع فاصله های ایجاد 

شده در برنامه های اصلی خود قرار داد و 
گاهی نیز کلاس هایی به صورت مجازی 

برگزار میشد.
 وی اذعــان کرد: کرونا با تمام منحوس 
بودن خــود اتفاقات خوبــی را در برخی 
از حوزه ها رقم زد، و بیشــتر ســازمان ها 
و نهادها را به ســمت اســتفاده از بستر 
اینترنتی و بهره گیــری از قابلیت فضای 
مجازی ترغیب کــرد و در حوزه کتاب و 
کتاب خوانی در بخش کودک نیز اتفاقات 

خوبی رقم خورد.
غفلت از بازخوانی و اهدای کتاب

گوهرزاده  در خصوص بازخوانی کتاب ها 
در دوران کرونا بیان کرد: یکی از مواردی 
کــه از آن غافل بوده بحــث بازخوانی 
کتاب اســت که در پژوهش های علمی 
مــورد غفلت واقع می شــود که کرونا در 
این زمینه و حــوزه نیز افزایش مطالعات 
بازخوانی را به همراه داشــت.وی گفت: 
یکــی دیگر از اتفاقات خوبی که قرنطینه 
و کرونا ســبب رقم زدن آن شد، اهدای 
کتاب بود که این اتفاق نیز نتیجه همان 
بازبینی و نــگاه مجدد به کتاب خانه های 
بود.گوهرزاده خبرداد:  نمادین و شخصی 
در ایــن ایام بســیاری اهــل قلمان و 
نویسندگان نیز با توجه به فراقت بیشتر با 
خیال راحت تر و آسوده تر اقدام به نگارش 

کتاب و نشر آن کردند.
کاهش سرانه مطالعات آزمونی

وی معضــلات کرونا و ایــن تعطیلی را 
این گونــه توضیح داد: بــا تعطیلی کتاب 
خانه هــا، بســیاری از دانش امــوزان و 
دانشــجویان که نیاز به مطالعات آزمونی 

داشــتند از ایــن فضا محروم شــدند و 
ســرانه مطالعه آزمونی با تعطیلی فضای 
کتاب خانه هــا کاهش پیــدا کرد که این 
ضعــف در دیگر نقــاط مثبتــی که در 
ایــن حوزه وجــود دارد تا حــدودی گم 
و کــم مقدار اســت.مدیر روابط عمومی 
فرهنگ ســرای قلم اذعان کرد: کرونا و 
قرنطینه ســبب افزایش ســرانه مطالعه 
آزاد شــده اما در مقابل مطالعات آزمونی 

کاهش چشمگیری داشته است.
وی تاکیــد کرد: در بحــث مطالعه ازاد، 
علاوه بر افزایش کمیــت بهبود کیفیت 

مطالعه را نیز شاهد بودیم.

جایزه ادبی 200هزار یورویی »ســینه دل دوکا« فرانسه به »جویس کارول اوتس«، نویسنده آمریکایی، 
رسید.

به گزارش صبح امروز به نقل از اکونومیک تایمز، جایزه جهانی »سینه دل دوکا«ی فرانسه که گران ترین 
جایزه ادبی این کشور محسوب می شود، اغلب به عنوان جایزه ای شناخته می شود که مسیر کسب جایزه 
نوبل ادبیات را هموار می کند و پیش تر برندگان نوبلی چون »آندره ساخاروف«، »ماریو بارگاس یوسا« و 

»پاتریک مودیانو« موفق به کسب این جایزه ادبی شده اند.
پنج رمان از نوشــته های »جویس کارول اوتس« شــامل رمان »بلوند« که به زندگی شخصی »مریلین 
مونرو« می پردازد تاکنون نامزد نهایی جایزه »پولیتزر« در بخش ادبیات شده  اما از کسب جایزه بازمانده اند. 
با این وجود، این نویسنده، شاعر و نمایشنامه نویس 81 ساله تا امروز جوایز معتبری از جمله جایزه کتاب 
ملی آمریکا را کسب کرده و در کارنامه خود نگارش بیش از ۶0 رمان، مجموعه داستان کوتاه، نمایشنامه 

و زندگی نامه را دارد. 
»جویس کارول اوتس« در چند ســال اخیر یکی از شــانس های دریافت نوبل ادبیات شناخته می شود و 

به دلیل پرداختن به موضوعات بحث برانگیز جامعه آمریکا در آثارش مورد تحسین قرار گرفته است. 
»جانورها«، »عشق تابستانی«، »مرد بدون سایه«، »کنار دروازه شمالی«، »آن ها«، »قصه های خیانت« 

و ... از جمله آثار این نویسنده آمریکایی هستند. 
عنوان جایزه »ســینه دل دوکا« برگرفته از نام یک تاجر، تهیه کننده فیلم و یک انســان خیرخواه متولد 
ایتالیا اســت. این جایزه توسط موسسه فرانسه شامل آکادمی زبان و ادبیات فرانسه برگزار می شود. قرار 
بود جایزه »جویس کارول اوتس« طی مراســمی در ماه آینده اعطا شود که برگزاری مراسم آن به سبب 

شیوع ویروس کرونا لغو شد. 

به شــرکت های پخش که در ســال 98 حداقل 2 فیلم اکران کرده باشند و سینماهای بخش خصوصی، 
لابراتوارها و استودیوهای صدا که پرسنل خود را در سال 99 اخراج نکرده باشند معادل 3 برابر 23 درصد 

سهم کارفرما در لیست بیمه دی ماه سال 98 کمک بلاعوض می شود.
به گزارش ایلنا، این حمایت ها از مصوبات هفتمین جلسه کارگروه بررسی آسیب های کرونا در سینما بود 

که صبح امروز به ریاست حسین انتظامی در سازمان سینمایی برگزار شد.
از شــروط این حمایت ها یکســان بودن نام کارگاه و نام موسســه دارای مجوز از ســازمان سینمایی و 
همچنین ارائه لیســت بیمه دی سال 98 و فروردین 99 حداکثر تا 10 تیرماه حسب مورد به دفتر نظارت 
بر عرضه و نمایش یا دفتر توســعه فناوری سینمایی و ســمعی و بصری سازمان سینمایی است که این 

زمان قابل تمدید نیست.
در این جلسه ســیدمحمدمهدی طباطبایی نژاد معاون ارزشــیابی و نظارت سازمان سینمایی گزارشی از 

اکران آنلاین فیلم ها ارائه کرد.
بحث و تبادل نظر درخصوص بازگشــایی سینماها و سیاســت های اکران برای بازگشایی از دیگر موارد 

مطرح شده در این جلسه بود.
همچنین گزارشی از روند اجرای مصوبات قبلی کارگروه مانند کمک هزینه یک میلیون تومانی به 1700 

عضو خانه سینما در دو نوبت ارائه و از همکاری مسئولانه خانه سینما قدردانی شد.
 وام ســیصد میلیونی به 21 فیلم متقاضی اکران نوروز، کمک 50 میلیونی به فیلم های اکران آنلاین و 

کمک ۶0 میلیون تومانی برای تبلیغات از دیگر موارد مطرح شده بود که بر اجرای آن تاکید شد.
منوچهر شاهســواری مدیرعامل خانه سینما، ســید حسین ســیدزاده مدیرعامل صندوق اعتباری هنر، 

غلامرضا موسوی و معاونان سازمان سینمایی از دیگر حاضران در این جلسه بودند.
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کرونا با تمام منحوس 
بودن خــود اتفاقات 
خوبــی را در برخی 
از حوزه هــا رقم زد، 
و بیشــتر سازمان ها 
و نهادها را به ســمت 
اســتفاده از بســتر 
اینترنتی و بهره گیری 
از قابلیــت فضــای 
کرد  ترغیب  مجازی 
و در حــوزه کتاب و 
کتاب خوانی در بخش 
کودک نیــز اتفاقات 

خوبی رقم خورد  با تعطیلی کتاب خانه ها، 
بسیاری از دانش اموزان 
و دانشــجویان که نیاز 
به مطالعــات آزمونی 
فضا  این  از  داشــتند 
و  شــدند  محــروم 
آزمونی  مطالعه  سرانه 
بــا تعطیلــی فضلی 
کتاب خانه هــا کاهش 
پیدا کرد که این ضعف 
در دیگــر نقاط مثبتی 
که در این حوزه وجود 
دارد تا حدودی گم و کم 

مقدار است
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فعالان و اعضای سازمان های مردم نهاد در حوزه محیط زیست نسبت به 
رفع تصرف نشدن بوستان شادی اعتراض کردند.

به گزارش صبح امروز این ســمن ها  این ســوال را مطرح کردند که  چرا 
مقام های قضایی، حکم قانونی و قطعی رفع تصرف از بوســتان شــادی 

اجرا نمی شود؟
حدود ۶5 هکتار از اراضی ملی واقع در ویرانی شاندیز که با عنوان بوستان 
شادی شناخته می شود، با بیش از 18000 هزار اصله درخت و داشتن سند 

قطعی به نام راه و شهرسازی، چند سال پیش توسط نیروی انتظامی جهت 
انجام تمرینات تیراندازی اجازه ورود و استفاده از این بوستان را گرفتند. اما 
متاســفانه اکنون این اراضی را تصرف کرده همچنان در تحویل دادن آن 
کوتاهی می نمایند و مراجع قضایی نیز در اجرای حکم کوتاهی کرده اند.

هم چنین فعالان محیط زیســت این ســوال را مطرح کردند که آیا عدم 
اجرای حکم قانونی تضییع حقوق مردم و بیت المال و تبعیض قائل شــدن 

در برابر اجرای حکم قانونی نیست؟

 اعتراض سمن های
 محیط زیستی به تصرف 
بوستان توسط نیروی 
انتظامی

درصورت عملی شدن تعهدات شهرداری در سال ۹۹ به سرانجام می رسد:

۱۳ سال انتظار برای اختتام طرح های 
تفصیلی مشهد

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر مشهدمقدس گفت: درصورتیکه 
شهرداری مشهد به تعهدات خود برای ارائه طرح های تفصیلی و ارسال آنها به شورای 
شهر عمل کند، پرونده 13 ســاله طرح های شهری، اعم از جامع و تفصیلی در سال 

جاری بسته می شود.
به گزارش صبح امروز، محمدهادی مهدی نیا با بیان اینکه شورای پنجم از نخستین 
روزهای فعالیت خود نســبت به تهیه طرح های شــهری تاکید داشت و حسن نیت 
خود را با ابلاغ طرح جامع، علیرغم نواقص عدیده وارد بر آن، نشــان داد، اظهارکرد: 
بلافاصله پس از ابلاغ طرح جامع، از شــهرداری خواسته شد تا طرح های تفصیلی را 
به شورای شهر ارسال نماید چراکه یکی از دغدغه های فکری ما، تحقق قانون مداری 

در حوزه شهرسازی بود.
مهدی نیا افزود: مســتندات قانونی، مکاتبات و نظریه های کمیســیون شهرسازی و 
معماری و مصوبات شورای شهر بیانگر عزم جدی شورا و در مقابل بی همتی و منفعل 
بودن شــهرداری است؛ شورای شهر مقید بوده در چارچوب قانون گرایی اسناد توسعه 

شهر را کامل کند و پای آن هم ایستاده است.
رئیس کمیســیون شهرســازی و معماری شورای شهر مشــهد با بیان اینکه شواهد 
اینگونه به نظر می رســد که تکلیف شــهرداری در این زمینه با خودش مشخص و 
روشــن نیســت، تصریح کرد: برای برنامه زمان بندی بارها تاکید کردیم و سرانجام 
شــهرداری مشهد برنامه ارسال طرح های تفصیلی پهنه های هفتگانه شهر را به شورا 

ارائه کرده است.
وی افزود: براســاس این زمان بندی، از خرداد، هرماه باید طرح یک حوزه به شورای 
شهر ارسال شود؛ شورا نیز آمادگی دارد که طرح هر حوزه را ظرف مدت یکماه تعیین 

تکلیف کرده و سپس به کمیسیون ماده 5 ارسال نماید.
رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر مشهد افزود: شورای شهر پیوسته 
تاکید داشــته نواقص طرح جامع، از جمله پهنه بندی حریم و ضوابط بلندمرتبه سازی 
که در ابلاغیه شــورای عالی معماری و شهرســازی سال 95 در تعهد اداره کل راه  و 

شهرسازی استان وجود داشته، در این طرح ها تعیین تکلیف شود.
مهدی نیا با بیان اینکه اگر شــهرداری به تعهدات و برنامه  زمان  بندی ارسالی خود به 
شــورای شهر متعهد باشد، پرونده نواقص طرح های تفصیلی و جامع پس از 13 سال 
بسته می  شود، گفت: در صورت عدم ارسال طرح ها، ابتدا تذکر و سپس در قالب ماده 

۶8 از شهردار در این خصوص سوال خواهم کرد.

شهردار مشهد در بازدید از بازگشایی خطوط قطار شهری مشهد 
تاکید کرد؛

اهمیت مراقبت و خود کنترلی 
شهروندان در توقف شیوع ویروس کرونا

شــهردار مشهد، با اشاره به فعال شــدن خطوط قطار شهری و عادی شدن سرویس 
دهی ناوگان اتوبوسرانی در تمامی خطوط گفت: مراقبت و خود کنترلی شهروندان در 

توقف و کاهش شیوع ویروس کرونا از اهمیت ویژه ای برخوردار است.
به گزارش صبح امروز، محمدرضا کلائی روزگذشته در حاشیه بازدید از نحوه سرویس 
دهی خطوط قطار شهری و رعایت فاصله گذاری اجتماعی و پروتکل های بهداشتی 
در راســتای پیشگیری از شیوع ویروس کرونا که با حضور فرماندار، رئیس کمیسیون 
عمران، حمل ونقل و ترافیک شــورای شهر و معاون شهردار در این حوزه انجام شد، 
اظهار کرد: براســاس تصمیم شــورای شهر مشهد از امروز ســه شنبه ۶ خرداد ماه، 
خطوط قطار شهری پس از حدود دو ماه تعطیلی به دلیل شیوع ویروس کرونا، مجدد 

آغاز به کار کردند.
وی افزود: بــرای بازدید از نحوه خدمات دهی و رعایت پروتکل های بهداشــتی و 
فاصله گذاری اجتماعی درسرویس دهی به شهروندان، امروز به همراه فرماندار مشهد 
و رئیس کمیســیون عمران و حمل ونقل وترافیک شورای اسلامی شهر در ایستگاه 
های خط یک و دو قطار شــهری حضور پیدا کردیم که خوشــبختانه شاهد رعایت 

اصول بهداشتی و فاصله گذاری اجتماعی توسط شهروندان بودیم.
شــهردار مشــهد بیان کرد: امیدواریم با توجه به عادی شدن ساعت سرویس دهی 
خطوط قطار شــهری، شــهروندان همکاری خوب خود را در رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی و استفاده از ماسک و دستکش در بهره گیری از ناوگان حمل ونقل عمومی 
ادامه دهند.کلائی خاطرنشان کرد: همکاران ما در ناوگان اتوبوسرانی و قطار شهری 
در حد امکان به شــهروندان فاقد ماســک کمک خواهند کرد و از ورود افراد بدون 
ماسک به واگن  های قطار ممانعت خواهد شد اما رعایت و خودکنترلی شهروندان در 

راستای حفظ سلامتی خودشان از اهمیت بیشتری برخوردار است.
گفتنی اســت که سرویس دهی خطوط قطار شهری مشهد از تاریخ 25 اسفند 98 تا 
پنج خرداد 99 برای پیشــگیری از شیوع ویروس کرونا متوقف شده بود که با مصوبه 

شورای اسلامی شهر از امروز ۶ خرداد مجدد فعالیت خود را از سر خواهدگرفت.

 وزیر میراث فرهنگی به استاندار خراسان رضوی ابلاغ کرد: 

ثبت ملی آبشار رزداب خواف 
مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی خراسان رضوی از ابلاغ ثبت 

ملی آبشار رزداب خواف خبر داد.
به گزارش صبــح امروز، ابوالفضل مکرمی 
فر 1399 با اعــلام این خبر افزود: منطقه 
گردشگری روســتای زرداب در فاصله 30 
کیلومتری شــمال خواف واقع شده  ، این 
روســتا در منطقه ای کوهستانی و خوش 
آب و هوا قرار دارد و دارای پوشش متنوع 

گیاهی در فصول باران است.
آبشار ؛ 3 کیلومتر بعد از رزداب

او ادامه داد:  در این ییلاق آبشاری جاری 
است که به آبشار رزداب مشهور شده است. 
این آبشار در ناحیه رزداب مناظر چشم انداز 

و بدیعی را به وجود آورده است.
وی تصریح کرد:  از انتهای روستای رزداب 
بعد از طی حدود 3 کیلومتر مسیر خاکی و 
ماشین رو به سمت آبشار می رویم. از این 
فاصله حدود 200 متر مســیر خاکی داریم 
که باید پیاده طی شــود. در سرتاسر تنگل 
و دو طــرف آن درختان بنه خودنمایی می 

کنند.
آهمیت وجود آبشار در تابستان های 

گرم و خشک 
هم چنین محمود طغرایی مدیر دفتر ثبت 
آثــار تاریخی اداره کل میــراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
درباره اهمیت ایــن اثر طبیعی اظهار کرد: 
براساس اقلیم شناســی  شهرستان خواف 
داراي آب و هواي خشک با زمستان هاي 
نسبتاَ سرد و کم بارش و تابستان هاي گرم 
و خشک است. بارندگي در این شهرستان 
به صورت باران و تا حدودي برف اســت 
و میــزان آن از غرب بــه جنوب کاهش 
مي یابد.او  درباره  ســیمای ظاهری ای اثر 
طبیعی اظهار کرد: آبشــار رزداب در حدود 
3 کیلومتری شمال روســتای رزداب قرار 
دارد. بعد از عبور انتهای روستای رزداب و 
طی مسافت یک کیلومتر، به تنگل منتهی 
به آبشار می رســیم. در دو طرف تنگل با 

فواصلی کم درختان بنه رشــد کرده است. 
ابن مسیر تا نزدیکی آبشار ماشین رو است. 
از این مســیر به بعد به فاصله حدود 200 
متر پیاده به پله های آبشار و بعد از پیمودن 
پله ها به حوضچه آبشــار می رسیم. طول 
حوضچه آبشــار حدود 12 متر و عرض آن 
بین 7 تا 11 متر متغیر اســت. در ســمت 
راست حوضچه ابشــار اصلی وجود دارد و 
به فاصله 2 تا 3 متر از آن به ســمت غرب 
خروجی آب دیگری دیده می شــود که به 
موازات آبشار اصلی می تواند آبشار فرعی 
به حساب آید. طول هر دو آبشار در حدود 

15 متر است.
قرار گرفتن آبشار در منطقه رویشی 

ایرانی - تورانی
طغرایی ادامه داد: آبشــار رزداب در منطقه 
رویشــی ایرانی- تورانی قرار دارد  و این 
منطقه بر اساس شرایط توپوگرافي و ارتفاع 
به دو منطقه کوهستاني با آب و هواي سرد 
و منطقه جلگهاي بــا آب و هواي بیاباني 
و گرم و خشــک تقســیم میشود. هر چند 
که شرایط جوي منطقه موجب پراکندگي 
و فاصله زیاد درختان شده اما بدلیل وسعت 
زیاد داراي گونههاي گیاهي متنوع اســت 
بــه نحوي که ۶9 درصد فلور ایران در این 
ناحیه قرار گرفته اســت. گونههای اصلی 
منطقه کوهســتانی بنه، بــادام و ارس و 
گونههای اصلــی منطقه جلگه  اي گز، تاغ، 

قیچ و اسکنبیل است.
او یادآور شــد:  ناحیه ایــران و تورانی در 
واقع وسیع ترین ناحیه رویشی کشوراست 
و شامل شیب های جنوبی البرز، ارتفاعات 
شــمال شرقی کشــور و مناطق کویری و 
مرکزی اســت، بری بــودن منطقه، پایین 
بودن میزان بارش سالانه و خشکی بیش 
از حــد در فصل رویش جــزء ویژگیهای 
اکولوژیک منطقه ایران تورانی محســوب 

می شود.
وضعیت زیستی اثر و ارزش گونه ای منطقه
مدیــر دفتر ثبــت آثار تاریخــی اداره کل 

میراث فرهنگــی، گردشــگری و صنایع 
دســتی خراســان رضوی درباره وضعیت 
زیستي اثر  و  ارزش گونه اي منطقه اظهار 
کرد:  دشت خواف تیپهای مختلف گیاهی 
درختــی، درخچه ای و بوتــه ای با تنوع 
بســیار عالی از گونه های مناطق خشک و 
نیمه خشــک رادر خود جای داده است. به 
دلیل وجود ارتفاعات دشــت خواف که در 
دو طرف منطقه واقع شــده و تأثیر عناصر 
اقلیمی بخصــوص باد، گونه های منحصر 
به فرد در منطقه روییده اســت. ولی تیپ 
غالب در دامنه هــا و ارتفاعات پایکوهی، 
بوته های گون و درمنه، در دشــت ها تاق 
و در تنگل های مرتفع درختان بنه یا پسته 

وحشی به چشم می خورد.
او ادامــه داد: پوشــش گیاهــی متنوع و 
متمایل به مناطق خشک خواف باعث شده 
که جانوران مناطق نیمه خشــک و خشک 
در این منطقه زیســت کنند. پستاندارانی 
مثل پلنگ، قوچ، میش وحشــی، بز، آهو، 
گراز، جبیرو گرگ و پســتانداران کوچکتر 
مثل روباه، شــغال، خرگوش، پایکا، تشی، 
پرندگانی مثــل هوبره، عقاب ها، بحریري، 
باقرقره سیاه،کبک،  بالابان، سنقر، دلیجه، 
تیهو، کبوتر وحشــی، هدهد و خزندگانی 

همچون افعی،کفچه مار و بزمجه است.
آبشاری برای مراسم های خاص

طغرایی تصریح کــرد: در ایام تعطیلات و 
مراســم خاص از جمله ســیزده فروردین، 
مردم شهرســتان و روســتاهای همجوار 
ســاعاتی را در کنــار عزیزانشــان در این 

طبعیت زیبا سپری می کنند. 
مدیر دفتر ثبت آثار تاریخی اداره کل میراث 
دســتی  صنایع  و  گردشــگری  فرهنگی، 
خراســان رضوی درباره ضرورت حفاظت 
و قابلیت های اثر طبیعی اظهار کرد: وجود 
تنگل و آبشــار رزداب در شهرســتان گرم 
و خشــک خواف هر گردشــگری را برای 
گذران اوقات فراغت به ســوی خود جذب 
می کند. این آبشــار یکــی از اهداف مهم 

گردشگری شهرســتان به شمار می رود. 
حجم گردشگر با توجه به عدم اتخاذ تدابیر 
مناســب برای پذیرایی از آنها در طولانی 
مدت ممکن اســت اثــرات مخربی بر اثر 
داشته باشد. بنابراین مطلوب است اقدامات 
لازم بــرای حفظ این اثــر طبیعی- ملی 

صورت گیرد.
در نامه وزیر میراث  فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دستی به استاندار خراسان رضوی در 
این زمینه آمده است: در اجرای تبصره ماده 
2 قانون تشکیل سازمان میراث  فرهنگی، 

گردشــگری و صنایع دســتی مصوب دی 
مــاه 1382 و آیین نامه اجرایی آن مصوب 
چهــارم مــرداد 1384 هیات وزیــران با 
موضوع ثبت میراث طبیعی ارزشمند کشور 
در فهرســت میراث طبیعی ملی، »آبشــار 
رزداب« واقع در اســتان خراسان رضوی، 
شهرستان خواف ،بخش سلامی ،دهستان 
سلامی،روســتای رزداب پس از تشریفات 
قانونی لازم به شــماره ۶01 در فهرســت 
میراث طبیعی ملی کشور به ثبت رسید که 

مراتب ابلاغ می شود.

خبر

جانشین معاونت میراث فرهنگی خراسان رضوی از  پیشرفت 50 درصدی 
فاز یک طرح جداره سازی بافـت تاریخی خیابان بیهق سبزوار خبر داد.

به گزارش صبح امروز، احسان زهره وندی با اعلام این خبر افزود: »محور 
تاریخی ســبزوار از میدان کارگر تا دروازه عراق حدود یک کیلومتر اســت 
و تاکنون یک ســوم از طراحی پروژه جداره سازی این خیابان انجام شده 

است.» 
او افزود: »از ســال 91 این طرح آغاز شــد و از میدان کارگر یعنی ابتدای 
خیابان بیهق جداره ســازی دو طرف این خیابان در حال انجام است و فاز 
یک این پروژه جداره سازی دو طرف خیابان، در بین میدان کارگر و میدان 

پســت و تلگراف اســت که تاکنون نیمی از فاز یک این پروژه اجرا شده اســت.«زهره وندی اظهار کرد: »بعد از 
پایان جداره سازی دیوارها، کف سازی این خیابان آغاز خواهد شد و امیدواریم در سال جاری فاز یک این پروژه 
به پایان برســد.«او تصریح کرد: » تبدیل خیابان اصلی سبزوار فاصله بین دو میدان، به پیاده راه از جمله اهداف 
این طرح است، یعنی ورود ماشین به این خیابان ممنوع اعلام شود و به صورت پیاده راه مورد استفاده شهروندان 
قرار گیرد و در شورای فرهنگی شهرستان سبزوار تصویب شده تا این خیابان به بازارچه فرهنگی این شهر تبدیل 
شود.»گفتنی اســت: از شهرستان سبزوار 103 اثر، محوطه و تپه تاریخی، طبیعی و میراث ناملموس در فهرست 
آثار ملی به ثبت رســیده است. این شهرســتان با مرکزیت شهر سبزوار در فاصله 240 کیلومتری از مشهد مرکز 

استان خراسان رضوی قرار دارد.

مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی گفت: »در 
راســتای تحقق شــعار جهش تولید و تکمیل پروژه های ســرمایه گذاری و ایجاد 
اشــتغال جدید در ســال 99 تعداد 33 پروژه ســرمایه گذاری افتتاح و بهره برداری 
می شود.«به گزارش صبح امروز ابوالفضل مکرمی فر با اعلام این خبر افزود: »این 
پروژه های سرمایه گذاری گردشگری شامل هتل، هتل آپارتمان، مهمانپذیر، سفره 

خانه سنتی، مجتمع و مرکز تفریحات و سرگرمی گردشگری است.«
او ادامه داد: »حجم ســرمایه گذاری های این پروژه ها حدود 5هزار میلیارد و 500 

میلیون ریال ایت که با احتساب زمین به حدود 12 هزار میلیارد ریال می رسد.«
دیناری اظهار کرد: »میزان اشــتغال پروژه هایی که در ســال 99 به بهره برداری 

می رسد حدود ۶40 نفر اســت.« مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی یادآور شد: »شیوع 
ویروس کرونا باعث کندی عملیات ساخت و اتمام برخی پروژه های گردشگری در استان شده است که امیدواریم با مساعد 
شدن شرایط در ماه های آینده تکمیل و بهره برداری این پروژه ها سرعت بگیرد.«او حجم سرمایه گذاری خارجی گردشگری 
خراســان رضوی از ابتدای دولت دوازدهم را 59 میلیون دلار اعلام کرد و گفت: تعداد 12 پروژه ســرمایه گذاری خارجی 
در حوزه گردشــگری شامل هتل، هتل آپارتمان، مهمانپذیر، مرکز تفریحات، سرگرمی و گردشگری، مجتمع گردشگری و 
دفترخدمات مسافرتی است.او ادامه داد: در حال حاضر 248 پروژه سرمایه گذاری با حجم 1۶ هزار میلیارد و 200 میلیون 
تومان در حال اجراست.گفتنی اســت: استان خراسان رضوی با بیش از 2300 تاسیسات گردشگری فعال، بیشترین تعداد 

تاسیسات گردشگری کشور را  دارد و سالانه پذیرای بیش از 30 میلیون زائر و مسافر داخلی است.

پیشرفت ۵۰ درصدی پروژه جداره سازی خیابان بیهق سبزوار بهره برداری از ۳۳ پروژه سرمایه گذاری گردشگری خراسان رضوی تا پایان سال ۹۹

دادگســتری  کل  رییــس 
با  رضوی  خراســان  استان 
تأکید بر لزوم برخورد با سوء 
افراد  و  کنندگان  اســتفاده 
به  قانون شکن که مبادرت 
المال  به بیت  اندازی  دست 
از جمله در ارتفاعات جنوب 
ســایه  در  گفت:  مشــهد، 
اعضاء  تعامــل  و  همراهی 
محترم شورای حفظ حقوق 
بیت المال، اقدامات بســیار 
خوبی در این زمینه به انجام 

رسید.
به گزارس صبــح امروز به 

نقل از میزان غلامعلی صادقی، رییس کل دادگســتری اســتان خراسان رضوی در جلسه شورای حفظ 
حقوق بیت المال استان خراسان رضوی ضمن تقدیر از اقدامات انجام گرفته در این زمینه توسط اعضاء 
این شورا گفت: در ایام منتهی به سال 1398 علی رغم مسائل مربوط به ویروس کرونا، در سایه همراهی 
و تعامل اعضاء محترم شورای حفظ حقوق بیت المال، اقدامات بسیار خوبی در این زمینه به انجام رسید 
که از تمامی دســتگاه های متولی این امر تشکر می کنیم.صادقی با تأکید بر لزوم برخورد با سوء استفاده 
کنندگان و افراد قانون شکن که مبادرت به دست اندازی به بیت المال از جمله در ارتفاعات جنوب مشهد 
می کنند، عنوان کرد: مجموعه قضایی اســتان خراســان رضوی در راستای ایفای وظایف قانونی، ضمن 
حمایت از مدیران شــجاع، خدوم و پرتلاش و قانونمند علاوه بر مقابله با سوء استفاده کنندگان و دست 
اندازان به اراضی ملی، منابع طبیعی و بیت المال با مدیرانی که با ســهل انگاری احتمالی و عدم دقیق 
انجــام وظایف قانونی زمینه های تصرف اراضــی ملی و منابع طبیعی و حیف و میل بیت المال را فراهم 
می کنند نیز طبق قانون برخورد خواهد کرد. وی با تشــریح برخی از اقدامات انجام شده توسط اعضاء در 
قالب این شــورا گفت: پیشــگیری از تصرف جدید منابع طبیعی، قلع و قمع بنا های غیرمجاز، آزاد سازی 
مقادیر قابل توجهی اراضی ملی، رفع تصرف و اعاده به وضع سابق این اراضی، برخورد با متخلفین زیست 
محیطی از جمله در ارتفاعات جنوبی، برگزاری گشــت های مشــترک مقابله با زمین خواری، شناسایی و 

پلمپ بنگاه های غیر مجاز املاک از جمله این اقدامات بوده است.

با حضور  مشــترکی  نشســت  در 
اقتصادی  معاون  مشــهد،  شهردار 
استانداری خراسان رضوی، معاونان 
مالــی و پشــتیبانی و اقتصــادی 
شــهردار و جمعــی از نمایندگان 
ســرمایه گذار بافت پیرامونی حرم 
مطهر برگزار و مشکلات مرتبط با 
ثامن  منطقه  اقتصادی  پروژه های 

بررسی شد.
به گــزارش صبح امروز محمدرضا 
کلائی، در این نشست گفت: برای 

ورود به رفع مشــکلات پروژه های اقتصادی منطقه ثامن، ابتدا باید چشم اندازی از کاری که قرار است 
دراین منطقه انجام شود، داشته باشیم.

وی با بیان اینکه در خصوص حقوق مکتســبه ایجاد شــده در منطقه ثامن هــرکاری که بتوانیم انجام 
خواهیم داد افزود: شهرداری مشهد حداکثر همکاری را با سرمایه گذاران در این زمینه خواهد داشت و تا 

جایی که ظرفیت های قانونی اجازه دهد با آنها همراهی خواهد کرد.
جلسه ستاد تدبیر استان برای فعال شدن پروژه های منطقه ثامن

علی رســولیان، معاون اقتصادی استاندار خراسان رضوی نیز در این نشست با اشاره به اینکه شهرداری 
مشهد برای حل مشکلات پروژه های منطقه ثامن تلاش بسیار زیادی انجام داده است اظهارکرد: در این 
خصوص چندی پیش ســتاد تدبیر استان جلسه ای تشکیل داد و مقرر شد راهکارهایی برای فعال شدن 

پروژه های بافت پیرامونی حرم مطهر پیدا شود.
وی تصریح کرد: در این جلسه پیشنهاداتی ارائه شد تا از ظرفیت های استان برای فعال شدن این پروژه 

ها استفاده کنیم.
وی با تاکید بر اینکه معتقدیم حقوق ســرمایه گذاران باید رعایت شــود افزود: برهمین اساس استاندار، 
شهردار و دادستان به این اجماع رسیده اند که مشکلات پروژه های منطقه ثامن باید حل شود و در این 

مسیر باید از ظرفیت های استان استفاده کرد.
رسولیان ادامه داد: اگر این هفته به جمع بندی های لازم در این خصوص برسیم هفته آینده جلسه ستاد 
تدبیر اســتان را برگزار می کنیم تا درباره فعال شدن پروژه های اقتصادی و سرمایه گذاری منطقه ثامن 
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کی روش چه گذشت

از گل به الجزیره تا لقب سوپرمن و خط خوردن از تیم ملی

کاپیتـان پرسـپولیس نسـبت بـه انتخاب گلـش برابر 
الجزیـره بـه عنـوان بهتریـن گل لحظـه آخـری لیگ 

قهرمانـان صحبت هـای جالبـی مطـرح کرد.
 سـیدجلال حسـینی، کاپیتـان پرسـپولیس دو فصـل 
کـه  شـرایطی  در  و  امـارات  الجزیـره  برابـر  قبـل 
پیـش از ایـن جـدال حضـورش بـه دلیـل مصدومیت 
تاریخی تریـن  از  یکـی  توانسـت  بـود،  نامشـخص 
گل هـای سرخپوشـان را بـه ثمـر برسـاند. گلـی کـه 
باعث شـد بـا توجـه بـه کنایه سـرمربی حریـف قبل 
از بـازی، بـا لقب سـوپرمن بـرای او همراه باشـد. او 
اکنـون در گفتگـو بـا اپلیکیشـن باشـگاه دربـاره این 
گل و انتخـاب از سـوی هـواداران بـه عنـوان برترین 
گل لحظـه آخـری لیـگ قهرمانان صحبت هـای جالبی 

اسـت. کرده  مطـرح 
 گلـی که بـه الجزیره امـارات زدی به عنـوان بهترین 
گل در لحظـات پایانـی لیـگ قهرمانان آسـیا انتخاب 

شد
قبـل از هـر چیز از هـواداران عزیـزی که بـه من رای 
دادنـد ممنـون هسـتم. آن بـازی بـرای همه مـا بازی 
بسـیار سرنوشـت سـازی بـود. بعـد از صعـود از آن 
مرحلـه موفق شـدیم الدحیل و السـد را هم شکسـت 
دهیـم و بـه فینـال لیـگ قهرمانـان آسـیا برویـم. به 
نظـرم آن گل خیلی خاطره سـاز شـد و بـا آن برد قدم 

بزرگـی بـرای صعود بـه فینال آسـیا برداشـتیم.
کـه  بـود  گفتـه  الجزیـره  سـرمربی  بـازی  از  قبـل   
سـوپرمن نیسـتی و نمی توانـی یک نفـره نتیجه بازی 
را رقـم بزنـی اما بعد از بـازی این لقب برای همیشـه 

روی شـما ماندگار شـد
خـب بعـد از این صحبت هـای مربـی الجزیره فشـار 
زیـادی  فشـار  خیلـی  شـد.  وارد  مـن  روی  زیـادی 
روی مـن بـود امـا خـدا را شـکر کـه ایـن گل را زدم 
و هـواداران هـم بـه مـن لطـف داشـتند و ایـن لقـب 
را  آن گل  و  بـازی  آن  واقعـا  را روی مـن گذاشـتند. 

فرامـوش نخواهـم کـرد.
 شـاید بـرای خیلی هـا این سـوال پیش بیایـد که یک 
مدافـع چـرا دقیقـه 90 بایـد مقابـل دروازه الجزیـره 

باشـد کـه آن گل را بزند
حـرف شـما کامـلا درسـت اسـت امـا اگـر از همـه 
بچه هـای تیـم بپرسـید جو ورزشـگاه آن شـب خیلی 
عجیـب بـود. اگر فیلـم لحظـه گل را دیده باشـید بعد 
از گل مـن ورزشـگاه بـه صـورت وحشـتناکی منفجر 

شـد و همه مـا حسـی را دیدیم که 
کمتر شـبیه آن را دیـده بودیم. آن 
شـب هیـچ بازیکنـی از خـودش 
اختیـار نداشـت و همـه دوسـت 
را  نمایـش  بهتریـن  داشـتند 
قطعـا  دهنـد.  نشـان  خـود  از 
حـس و حالـی کـه مردم بـه ما 
می دادنـد باعـث شـد مـن آن 

تـوپ را تبدیـل بـه گل کنـم.
 در صحنـه گل و قبـل از اینکه 
دروازه  سـمت  بـه  را  تـوپ 
بزنـی یـک قدم عقـب آمدی و 
تـوپ را شـلیک کـردی. به نظر 
می رسـد همـه چیـز در کسـری 

از ثانیـه اتفـاق افتاد
پـای  مقابـل  تـوپ  آن  وقتـی 

مـن افتـاد پـای تکیـه گاه مـن تنظیـم 
نبـود. در آن لحظـه یـا بایـد بـا بغـل پا بـه توپ 
ضربـه مـی زدم یـا پـاس مـی دادم. در آن صحنه 

چنـد بازیکـن مـا و الجزیـره مقابـل دروازه بودنـد 
و شـاید ضربـه مـن بـه آنهـا برخـورد می کـرد. به 
همیـن خاطـر خیلـی زود یـک قـدم خـودم را بـه 

عقب کشـیدم و ضربـه محکمی زدم که خوشـبختانه 
تبدیـل بـه گل شـد و خـدا را شـکر می کنـم کـه دل 
میلیون هـا هـوادار پرسـپولیس را شـاد کـردم. فکـر 
مهم تریـن  و  بهتریـن  از  یکـی  گل  ایـن  می کنـم 
گل هـای دوران فوتبـال مـن بـود و همیشـه در ذهن 

ماند. خواهـد  مـن 
 و این گل باعث شـد تا در آسـتانه جـام جهانی از 

تیم ملی خـط بخوری!
خیلـی به ایـن حـرف و حدیث ها توجـه نمی کنم 
بـرای  مـن  اسـت.  فوتبالـم  روی  تمرکـزم  و 

موفقیـت پرسـپولیس خیلی کارهـا انجام دادم 
و خوشـحالم کـه باعث خوشـحالی هواداران 

ایـن گل  از  بعـد  اینکـه دیگـران  شـدم. 
من چـه تصمیمـی گرفتند به خودشـان 

برمی گـردد و مـن نظـری دربـاره کار 
آنهـا نـدارم امـا وظیفـه مـن شـاد 
کـردن دل هـواداران بـود و خـدا را 
شـکر که این کار را انجام دادم 

نامه فرهاد مجیدی؛ تضمین بدهید!
فرهاد مجیدی، ســرمربی استقلال با ابراز نگرانی بابت شــیوه کرونا و اعلام برخی 
باشگاه ها مبنی بر مثبت شدن تست برخی اعضای آنها، از مدیرعامل تیمش خواسته 

تا پیگیری لازم برای دریافت تضمین برگزاری مسابقات را دنبال کند.
 فرهاد مجیدی ســرمربی تیم فوتبال استقلال طی نامه ای خطاب به احمد سعادتمند 
مدیرعامل و ســعید رمضانی معاون ورزشی این باشگاه، نسبت به شرایط کرونایی در 
فوتبال ایران ابراز نگرانی کرد. در این نامه مجیدی با اشــاره به مثبت اعلام شــدن 
تســت کرونا چند بازیکن و اعضای برخی تیم های مختلف لیگ برتر، از ســعادتمند 
و رمضانی خواســته که این موضوع را پیگیری کنند که آیا ارگان یا نهادی می تواند 
تضمین دهد که در صورت ادامه تمرینات و آغاز مسابقات، سلامتی بازیکنان بیش از 
این به خطر نمی افتد یا نه و اگر چنین ارگان یا نهادی وجود دارد، بهتر اســت معرفی 

شده تا تضامین لازم از آنجا گرفته شود.
مجیدی در این نامه اعلام نموده در صورتی که تضمینی در این زمینه وجود نداشته 

باشد تصمیمات مقتضی در این خصوص اتخاذ خواهد شد.

علی علیپور کرونا دارد؟ 
طی روزهای اخیر شایعاتی علیه مهاجم پرسپولیس شکل گرفته که با حضور پررنگ 

او در تمرینات به نظر می رسد کاملا دور از واقعیت باشد.
علــی علیپور جزو اولین نفراتی بود که در شــروع دور جدید تمرینات این تیم حضور 
یافت و البته در معرض یک شــایعه عجیب قرار داشت؛ مهاجم پرسپولیس مبتلا به 

کروناست!
 این شــایعه بعد از اعلام تست گیری از بازیکنان پرسپولیس خیلی زود شکل گرفت 
و در فضای مجازی به شــدت دنبال شــد. موضوع اما خیلی زود از ســوی باشگاه 
پرســپولیس رد شــد و آنها اعلام کردند که دو عضو مبتلا به کرونای این باشگاه از 
اعضای تدارکات تیم هستند.مهاجم سرخپوشان که روزهای پایانی قراردادش در این 
باشگاه را دنبال می کند و در این فصل نیز توانسته با ثبت 7 گل و 5 پاس گل نقش 
موثــری از خود به جا بگذارد، با حضوری پررنگ در تمرینات این تیم، پاســخ واضح 
و روشــنی به حواشی و شــایعات داده و آمادگی اش را برای ادامه مسابقات را به رخ 

کشید و باید دید طی 9 دیدار باقیمانده چه عملکردی از خود به جا خواهد گذاشت.

گاف مهران مدیری در مصاحبه با 
نیکبخت

اگر مهــران مدیری در برنامه دورهمی به مســائل فوتبالی مســلط بود، می 
توانســت علیرضا واحدی نیکبخت را به چالش جدی تری بکشاند. بهتر است 

بگوییم جای عادل فردوسی پور در صداسیما خالی بود.
علیرضــا واحدی نیکبخت میهمــان مهران مدیری در برنامــه دورهمی بود. 
نیکبخت در این برنامه حرف های جالبی را درباره دوران فوتبالش برزبان آورد 
کــه یکی از عجیب ترین این صحبت ها دربــاره نرفتن به جام جهانی 200۶ 
آلمان بود. نیکبخت در این گفت و گو اعلام کرد به دلیل ترســی که از پرواز 
دارد، در سال 2005 که صعود تیم ملی به جام جهانی قطعی شده بود، خودش 
را به مصدومیت زد تا همراه ایران به ســفر نــرود. در آن مقطع تیم ملی باید 
یک دیدار تشریفاتی را در خاک ژاپن با تیم ملی این کشور برگزار می کرد که 
نیکبخت به خاطر نرفتن به سفر ژاپن خودش را به مصدومیت زده و به همین 

خاطر جام جهانی آلمان را نیز از دست داده است.

این صحبت اما در حالی مطرح شــد که نیکبخت در دوران فوتبالش سفرهای 
خارجــی طولانی مدت زیادی انجام داده اســت. او در ســال 2002 با تیمی 
که قهرمان بازی های آســیایی شد، به بوســان کره جنوبی با هدایت برانکو 
ایوانکوویچ ســفر کرد. او همچنین قبل از بازی های آســیایی بوسان همراه با 
تیم ایران به تایلند سفر کرده بوده و با پیراهن استقلال نیز سفرهایی به شرق 

آسیا داشت و برای تیم هایش بازی کرد.
 حال اینکه با وجود انجام ســفرهای متعدد به شرق آسیا نیکبخت اعلام کرده 
برای دیدار با ژاپن خودش را به مصدومیت زده تا از ســفر طولانی با هواپیما 
دوری کند و همین موضوع ســبب شــده جام جهانی را از دست بدهد، جای 
تعجب دارد. از طرف دیگر این ســتاره ســابق اســتقلال در سفرهای داخلی 
متعــددی با هواپیما جابه جا شــده و حتی وقتی در امــارات بازی می کرد نیز 
ســفرهای پروازی متعددی انجام داد که همه اینها ابهام های زیادی را درباره 

صحبت هایش در دورهمی باقی می گذارد.
در چنین شــرایطی می توان به این نکته رســید که شــاید اگرمهران مدیری 
اطلاعات فوتبالی قوی تری داشــت، می توانســت نیکبخت را به خاطر این 
صحبــت به چالش جدی بکشــاند. بی تردید اگر مجــری برنامه دورهمی از 
ســفرهای طولانی نیکبخت برای مسابقات دیگر خبر داشت و می دانست که 
او چندین و چند بار ســوار هواپیما شده و حتی به شــرق آسیا نیز سفر کرده، 

این مساله را با او در میان می گذاشت و اتفاقات جالب تری نیز رخ می داد.

چرا پیج رسمی لیونل مسی بسته 
شد؟! 

مشکلاتی برای اکانت لیونل مسی، ستاره 32 ساله بارسلونا ایجاد شده است.
با توجه به لغو موقت فوتبال به علت شــیوع ویروس کرونا، مدت هاست اثری 
از لیونل مسی و دیگر ستاره های بزرگ دنیای فوتبال در مستطیل سبز نیست 
و دیشــب مشکلات عجیبی که در صفحه اینســتاگرام این بازیکن ایجاد شد، 
باعث شد امکان دنبال کردن او در شبکه های مجازی نیز وجود نداشته باشد.
 در حدود ســاعت یک بامداد دیشب بود که به یکباره تمامی تصاویر، فالوئرها 
و در واقع همه چیز از صفحه لیونل مســی پاک شــد تا تصویر عجیبی در بین 
کاربران از اکانت رسمی این ستاره محبوب دست به دست شود. البته حدود 40 
دقیق بعد مشکل حل شد و دوباره اکانت لیونل مسی به حالت عادی بازگشت، 

اما هنوز مشخص نیست در آن دقایق چه اتفاقی رخ داده است.

نامه اعتراضی 4 باشگاه لیگ برتری به وزیر 
ورزش؛ با این شرایط انصراف می دهیم

 باشــگاه های شهرخودرو، تراکتور ،ماشین سازی و نساجی در نامه ای به وزیر 
ورزش و جوانان خواستار پاسخ گویی دقیق این وزارتخانه و فدراسیون فوتبال 

در رابطه با تصمیم ادامه لیگ برتر فوتبال در شرایط کرونایی شدند.

کرونای ورزشی

حاشیه چخبر؟

در فاصله باقیمانده تا پایان فصل و در شــرایطی که شــایعات درباره نقل و انتقالات پرسپولیس افزایش 
یافته، سرمربی این تیم کدهای جالبی داده است.

یحیی گل محمدی، سرمربی پرسپولیس در واکنش به احتمال تمدید قرارداد با بازیکنان این تیم، مدعی 
شد که به مدیریت باشگاه اعلام کرده به 90 درصد شاکله کنونی تیم نیاز دارد.

 طی روزهای اخیر شــایعات زیادی درباره آینده بازیکنانی چون بشار رسن، مهدی ترابی، علی علیپور و 
... شــکل گرفته اســت. در این ارتباط یحیی گل محمدی اعلام کرده احتمال ادامه همکاری باشگاه با 
این بازیکنان و دیگر نفراتی که احتمال جدایی شان وجود دارد به خود بازیکن و خواسته اش برای تمدید 

قرارداد است.
 گل محمدی در اینباره اینطور توضیح داده است: بخشی از تصمیم گیری برای ماندن دست خود بازیکن 
است به جهت قراردادی که دارد. ممکن است قراردادش تمام شده باشد و یا اینکه بندی در قرارداد دارد 
که اگر بخواهد می تواند جدا شود. به هر صورت هرچقدر ما برای ماندن آنها تلاش کنیم فایده ای ندارد. 
 ســرمربی سرخ ها با اشــاره به اینکه در خصوص نقل و انتقالات و جمع بندی برای لیست فصل آینده 
پرســپولیس جلساتی با مدیریت باشگاه دنبال کرده اینطور توضیح داده است: با این حال با صحبتی که 
در باشــگاه داشــتم تاکید بر این بود که حداقل 90 درصد تیم باید حفظ شود تا استخوان بندی و شاکله 
پابرجا بماند. یکسری بازیکنان مثل بیرانوند و استوکس و یکی دو نفر دیگر می روند اما اکثر بازیکنان با 

ما هستند و به باشگاه اعلام شده که نیاز داریم و باید تمدید شود. 
 گل محمــدی با اعلام اینکه به زودی با بازیکنــان مدنظر خود برای فصل آینده پای میز مذاکره برای 
تمدید قرارداد خواهند نشســت، یک چالش جدید برای نفرات مازاد شکل داده است: برنامه ما این است 
که قبل شــروع تمرینات با بازیکنانی که در این تیم زحمت کشــیدند و مورد قبول هستند، قراردادشان 

تمدید و بتوانیم به قراردادشان از نظر مالی و فصلی اضافه کنیم.

 

پنج باشگاه نسبت به جذب مدافع ایرانی تیم فوتبال ترابزون اسپور علاقه مند هستند.
به گزارش نشریه ترکیه ای »دامگا« ، با وجود اینکه باشگاه ترابزون اسپور به دنبال ارائه پیشنهادی جدید 
به ســیدمجید حسینی برای تمدید قراردادش است، پنج باشــگاه از سه لیگ مختلف خواهان به خدمت 

گرفتن این مدافع 23 ساله هستند.
پیش از این همین نشــریه ترکیه ای خبر داده بود، باشگاه ترابزون اســپور که اخیراً بند تمدید یک ساله 
قرارداد مجید حسینی را فعال کرد، قصد دارد به این مدافع ایرانی قرارداد دو ساله جدیدی را پیشنهاد دهد 

و او را برای مدت بیشتری در اختیار داشته باشد.
طبق این گزارش، باشــگاه ترابزون اســپور در حالی به دنبال تمدید قرارداد حسینی است که دو باشگاه 
پیشــنهادی یک میلیون یورویی برای جذب این مدافع ایرانی داده اند که البته باشگاه ترابزون اسپور این 

پیشنهادات را رد کرده است.
در صورتی که ســیدمجید حسینی با ترابزون اســپور برای تمدید قرارداد به توافق نرسد، می تواند در ماه 
ژانویه با باشــگاه های دیگر مذاکره کند، هرچند اولویت او ماندن در جمع آبی وعنابی هاست و بارها تأکید 

کرده از بودن در این تیم خوشحال است.
»دامگا« با اشاره به بازی های درخشان و عملکرد موفق مجید حسینی در ترکیب تیم ملی فوتبال ایران 
و ترابزون اسپور خبر داد این بازیکن پیشنهادهایی از دو باشگاه ایتالیایی، دو باشگاه روسی و یک باشگاه 

آلمانی دارد.
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511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی . 1ـ نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند رســمی مصوب 1390/9/20 و برابر رای شماره 
1398۶030۶013001939 مــورخ1398/9/27 هیات اول موضــوع ماده یک قانون مذکور 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفــات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای 
محمد عجمی فرزند مهدی در ششــدانگ یک باب منزل مسکونی به مساحت 243/72 متر 
مربع از پلاک  شــماره 579 فرعی از 117 اصلی واقع در اراضی خشــوئی بخش یک حوزه 
ثبت ملک گناباد خریداری شده از آقای ابراهیم شرکتی مالک رسمی محرز گردیده است، لذا 
به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
و مــاده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه 
و محلی / کثیرالانتشــار در شــهرها منتشر و در روســتاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه 
اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و 
در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و گواهی تقدیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواســت به 
اداره ثبــت محل تحویل دهد ک در این صورت اقدامــات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم 
دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می 

نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
 تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/2/23
. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/3/7

سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ سرپرست ثبت اسناد و املاک گناباد

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئیــن نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد سند رسمی 
. برابر رای شماره 1398۶030۶2710045۶3 هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فاطمه فاطمی شریفی 
فرزند جمیل به شــماره شناســنامه 818 صادره از مینودشت در 
ششــدانگ یک باب خانه به مساحت 71/10 متر مربع قسمتی از 
پلاک ۶8 اصلی بخش 9  واقع در طبرسی شمالی 17 خداشناس 
۶ پــلاک 38 اعیان متعلق به خود متقاضی وعرصه موقوفه ظهیر 
الدوله محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نســبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشــار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. م.الف893
تاریخ انتشار نوبت اول: 1399/2/23 
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1399/3/7

حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

TELEGRAM.ME/Sobh_Emrooz @Sobh_Emrooz

19۲ نماینده در جلسه قالیباف حاضر شدند

و  کارآمـد  قـوی،  مجلـس  بـرای  افزایـی  هـم   « جلسـه  در 
انقلابـی« که توسـط محمـد باقـر قالیباف در محل سرچشـمه 
تهـران برگـزار شـد، 192 نماینـده حاضـر شـدند. پـی گیـری 
خبرنـگاران نشـان مـی دهد که تعـداد زیـادی از منتخبان دوره 
یازدهـم در جلسـه بـه دعـوت قالیبـاف حضـور یافتنـد. عـدد 
دقیـق نماینـدگان 192 نفـر بـوده اسـت.  به نظر می رسـد که 
در جلسـه روز چهارشـنبه فراکسـیون هـم اکثریـت بـه سـوی 
قالیبـاف باشـد و بـه عنـوان گزینـه نهایی بـه صحـن علنی از 
طـرف فراکسـیون معرفـی شـود. برآوردهـا از رای قالیبـاف در 
صحـن علنـی بـا توجـه بـه جلسـات امـروز بیـش از 200 نفـر 

خواهد بود.

واکنش کنایه آمیز کیانوش عیاری به قتل رومینا اشرفی
 

کارگـردان فیلـم »خانه پدری« کـه فیلمش به خاطـر روایتی از 
کشـته شـدن یـک دختـر بـه دسـت پـدر و بـرادرش در دوره 
قاجـار، 10 سـال در صنـدوق توقیف بود و سـال گذشـته بعد از 
چنـد هفتـه نمایـش دوبـاره توقیف شـد، می گوید کـه خبر تلخ 
قتـل یـک دختر نوجوان توسـط پـدرش را باور نمی کنـد. او که 
بابـت اعتراض هـای وارد شـده بـر فیلمش بـرای تصویر کردن 
یـک قتـل ناموسـی در دوره قاجـار، بـا سـختی های زیـادی در 
اکـران روبـه رو شـد،در گفت وگویـی کوتـاه بـا ایسـنا دربـاره 
اتفـاق اخیـر فقط به گفتـن دو جملـه اکتفا کرد: »ایـن اتفاق ها 
در ایـران رخ نمی دهـد. مـن ایـن شـایعات را بـاور نمی کنـم.« 
»خانـه پـدری« کـه در سـال 1389 سـاخته شـده، بخاطر یک 
صحنـه قتـل حـدود یـک دهـه اکـران نشـد تـا کارگردانش از 
رنـج توقیـف آن ۶ سـال نتواند فیلم بسـازد، البته اکـران کوتاه 
مـدت ان هـم جنـدان راه به جایـی نبرد. داسـتان ایـن فیلم از 
اواخـر دوره ی قاجـار و اوایـل دوره ی پهلـوی آغـاز می شـود و 
دربـاره ی پـدری اسـت که به همراهی پسـرش، دختـرش را به 
بـرده اسـت، می کشـد و در  را  آبـروی خانـواده  اینکـه  جـرم 
خانـه اش بـه خـاک می سـپارد؛ داسـتانی کـه اتفاقا بـه ماجرای 
قتـل دختـری کـه بـه تازگی خبرهای آن منتشـر شـده اسـت، 

شباهت دارد.

انتقاد لاوروف از مداخله آمریکا در امور داخلی چین
وزیـر خارجـه روسـیه از مداخلـه آمریکا در امـور داخلی چین در 

خصـوص لایحـه امنیت ملـی هنگ کنگ انتقـاد کرد.
بـه گـزارش تابنـاک بـه نقـل از ایسـنا، بـه نقـل از خبرگزاری 
اسـپوتنیک، سـرگئی لاوروف، وزیر خارجه روسـیه ضمن انتقاد 
از مداخلـه آمریـکا در امـور داخلـی چیـن درباره لایحـه امنیت 
ملـی هنگ کنـگ، خاطرنشـان کـرد: مسـائلی کـه آمریـکا در 
حـال حاضر در خصـوص هنگ کنـگ راجع بـه آن گزافه گویی 

می کنـد، بـه امـور داخلـی چیـن مربوط می شـود.
وی همچنیـن تصریـح کرد: مـن فکر نمی کنم کـه تلاش های 
آمریـکا بـرای ایجـاد شـرایط مفتضحانـه و رسـوایی در ایـن 
مسـأله )لایحـه امنیـت ملـی هنـگ کنـگ( بـه گفت وگـوی 

سـایر کشـور ها بـا آمریـکا درباره هـر موضوعی اعتبار ببخشـد.
چیـن  دربـاره  آمریـکا  کـه  چیـزی  داشـت:  عنـوان  لاوروف 
می گویـد هرچنـد بی سـابقه اسـت، امـا موجـب غافلگیـری مـا 

نمی شـود.
وزیـر خارجه روسـیه ادامه داد: اصلاحـات در قانون هنگ کنگ، 
مسـأله داخلـی چین اسـت و مداخله هـای تحریک آمیـز آمریکا 

باعـث نمی شـود کـه به یک شـریک مطمئن تبدیل شـود.

نباید »رومینا اشرافی«را به خانواده اش تحویل می دادند

شـهربانو امانـی در گفت وگـو بـا »آزادی« بـا اشـاره بـه قتـل 
»رومینـا اشـرافی« و بـا تاکید بـر اینکه »امنیـت جانی و روحی 
و روانـی کـودکان باید تامین باشـد« گفـت: » قانـون باید این 
امنیـت را ایجـاد کنـد امـا در مـورد اخیـر دیدیـم کـه کـودک 
تحـت حمایـت قانونـی قـرار نگرفتـه و بعـد از پیـدا کـردن او 
بـدون هیـچ تضمینـی، تحویـل پـدر داده انـد. در صورتـی کـه 
سـازمان بهزیسـتی می توانسـت بـا توجـه بـه وظیفـه قانونـی 
خـود، حداقـل چنـد روز از او مراقبـت کنـد. می توانسـتند با پدر 
و بـرادر دختـر صحبـت کنـد تـا شـاید امـروز شـاهد ایـن غم 
نبودیـم«. امانـی در تشـریح پیامدهـای ایـن رخـداد ناگـوار نیز 
گفـت: » باتوجـه به اینکـه شـبکه های اجتماعـی و مجازی در 
دسـت همـه قـرار دارد، بچه هایـی کـه اینچنیـن مسـائلی را 
می بیننـد، وضعیـت کـودکان ایرانـی را بـا جـای جـای جهـان 
مقایسـه می کننـد و قطعـا بیـش از دیگـران دچار افسـردگی و 
آسـیب می شـوند«. وی ضمـن ابـراز تاسـف از قتـل صـورت 
گرفتـه در تالش گفت: » متاسـفانه کسـی نپرسـید کـه در خانه 
چـه شـده کـه ایـن بچه چهـارده سـاله کـه از عشـق و زندگی 
مشـترک چیـزی نمیدانـد، بـه یـک غیرهمجنـس پنـاه بـرده 
اسـت. شـاید ایـن خـلاء عاطفـی در خانه آنقـدر زیاد بـوده که 
نتیجـه فرار دختر شـده اسـت. اگر این پـدر اینقدر دلسـوز بچه 
بـود، بایـد وقتی کـه او را تحویـل گرفـت از او مراقبت می کرد 
نـه اینکـه او را بـه قتـل برسـاند«. امانـی تاکیـد کـرد: »تنها با 
قوانیـن و در نظـر گرفتـن خانه هـای امـن و قانـون فاصلـه از 
قربانـی میشـود جلـوی این قتل هـا را گرفت . غیـرت و ناموس 
کلمـه ای ابـزار گونـه اسـت بـرای بـه تحـت سـلطه در آوردن 
زنـان کاربـرد دارد تا مـردان راحت تر زنان را مـورد آزار و اذیت 

قرار دهند«.

تحلیل وزیر احمدی نژاد از هیئت رئیسه مجلس

»شـمس  الدیـن حسـینی« منتخـب مـردم تنکابـن در مجلس 
یازدهـم در گفت وگـو بـا ایلنا، تحلیـل خودش از هیئت رئیسـه 
مجلـس را اینگونـه مطـرح کـرد: تـا زمانی که صحن تشـکیل 
نشـود و رقابت هـا در آنجـا انجـام نگیـرد، ارزیابی هـا غیر دقیق 
خواهـد بـود. وی افزود: برگزاری جلسـه فراکسـیون و به دنبال 
آن جلسـه صحن مجلس اسـت که هئیت رئیسـه را مشـخص 
می کنـد لـذا اکنـون هیـچ پیـش قضـاوت و ارزیابـی نمی کنم. 
منتخـب مجلـس یازدهـم دربـاره کناره گیـری احتمالـی حاجی 
بابایـی بـه نفـع دیگـر کاندیداهـای ریاسـت مجلـس تصریـح 

کـرد: در صحبتـی کـه مـن بـا آقـای حاجی بابایـی داشـتم و با 
بعیـد می دانـم چنیـن  دارم،   ایشـان سـراغ  از  کـه  روحیـه ای 

چیزی درست باشد.

کمال خرازی اظهارات علی باقری را تکذیب کرد

شـورای راهبـردی روابـط خارجـی در اطلاعیـه ای اعـلام کرد: 
مطلـب نقـل شـده از آقـای دکتـر علی باقـری در مورد ارسـال 
نامـه ای از سـوی دولـت هشـتم بـه دولـت آمریـکا در مـورد 
گروه هـای مقاومت بی اسـاس اسـت. از ایشـان که منتسـب به 
نظـرات  انتظـار مـی رود  اسـت،  خانـواده ای مکـرم و متدیـن 
خویـش را مسـتند به مـدارک معتبر و نه شـایعات یـا ادعاهای 
بیگانـگان ابـراز دارنـد. ایـن اطلاعیـه می افزاید: انتظـار می رود 
ایشـان از نسـبت دادن چنیـن اقـدام نادرسـتی بـه دولتـی کـه 
کمک هـای آن بـه حـزب الله در مقایسـه بـا سـایر دولت هـا 
همـواره مـورد توجـه و تقدیـر سـید مقاومت، جناب آقای سـید 
حسـن نصـرالله قرار داشـته اسـت، احتـراز کنند. چنـدی پیش، 
امنیـت ملـی در دوران  باقـری معـاون شـورای عالـی  علـی 
دبیـری سـعید جلیلی در یـک برنامـه تلویزیونی مدعی ارسـال 
نامـه ای از سـوی دولـت هشـتم بـه دولـت آمریـکا در مـورد 

گروه های مقاومت شده بود.

کنایه معنادار میرسلیم به قالیباف
نوشـت:  توئیتـری اش  حسـاب  در  میرسـلیم  مصطفـی  سـید 
شـفافیت قضائـی بـا سـرپوش گـذاردن بـر تخلفـات پنهـان و 
آشـکار افـرادی که مماشـات با آنهـا موجب گمراهـی منتخبان 
مـردم و ضایـع شـدن حقـوق عمومـی و حتـی حـق انقـلاب 

اسـلامی مـی شـود، سـازگار نیسـت.

زمان ایستادگی در برابر خشونت آمریکا فرا رسیده است

وزارت خارجـه کشـورمان در حسـاب توئیتـری خـود نوشـته 
زمان ایسـتادگی در برابر خشـونت و جنگ افـروزی آمریکا فرا 
رسـیده اسـت.به گـزارش تابنـاک بـه نقـل از تسـنیم، وزارت 
امورخارجـه ایـران در توئیتـی بـه قربانـی شـدن صد هـا هـزار 
سـرباز در جنگ هایـی کـه محصـول عقلانیت ابـزاری و طمع 
سـیری ناپذیـر رهبـران آمریکایی اسـت، اشـاره و تاکیـد کرد: 
زمـان ایسـتادگی در برابـر خشـونت و جنـگ افـروزی آمریـکا 

فرا رسیده است.
وزارت امورخارجـه ایـران در ایـن توئیـت افزود: قربانی شـدن 
صد هـا هـزار سـرباز در جنگ هایـی کـه محصـول عقلانیـت 
ابـزاری و طمع سـیری ناپذیر رهبران آمریکایی اسـت، تاسـف 
ماشـین های  اسـت:  شـده  تاکیـد  توئیـت  ایـن  اسـت.در  آور 
و  ویرانـی  کشـتار،  جـز  رهـاوردی  متحـده  ایـالات  جنگـی 
وحشـیگری نداشـته اند. زمـان آن فـرا رسـیده کـه همزمان با 

بـه یـاد سـپردن میلیون هـا زندگـی از دسـت رفتـه، در برابـر 
خشـونت و جنـگ افـروزی آمریـکا ایسـتاد.

سفیر ایران: انتقال طلا از ونزوئلا به ایران دروغ است

سـفیر ایـران در ونزوئـلا گفت: خبـر انتقال 9 تن طـلا که ادعا 
شـده ونزوئـلا در برابـر سـوخت بـه ایران ارسـال کـرده، 100 

درصد دروغ است.
بـه گـزارش تابناک بـه نقل از تسـنیم، »حجت الله سـلطانی« 
سـفیر ایـران در کاراکاس در مصاحبـه بـا شـبکه خبـری العالم 
تاکیـد کـرد: نفت کش ایرانـی »فورچون« محمولـه خود را در 
بنـدر ال بالیتـو تخلیـه کـرد و 3 نفت کـش دیگر نیـز در حال 

حرکـت به سـوی ونزوئلا هسـتند.
وی در گفـت وگـو بـا شـبکه العالـم اظهـار داشـت: دو نفـت 
کشـی ایرانـی کـه بـه ونزوئلا رسـیدند مـورد هیـچ تعرضی از 

سـوی هیـچ کشـوری قـرار نگرفتند.
سـفیر ایـران در کاراکاس ادامـه داد: اعـزام نفـت کش هـای 
تجهیـز  بـرای  خـام  مـواد  و  سـوخت  حامـل  ایرانـی؛ 
بیـن  پروتوکل هـای  اسـاس  بـر  و  ونزوئـلا  پالایشـگاه های 
المللـی انجـام شـد، زیـرا حرکـت کشـتی های تجـاری و نفت 
کش هـا در قالـب دریانوردی بین المللی اسـت و سـازمان های 
بیـن المللـی مسـئول از پیـش خـط سـیر ایـن نفـت کش ها و 
کشـتی های تجـاری را می دانستند.سـلطانی اظهارداشـت: روز 
رسـیدن نفـت کش هـای ایرانـی روزی بـزرگ و تاریخی برای 
دو ملـت ونزوئـلا و ایـران اسـت کـه تحـت فشـار های امریکا 
قـرار دارنـد و دارای سیاسـت های مسـتقلی هسـتند و پیروزی 

بـرای جامعـه بیـن المللی اسـت.
وی تاکیـد کـرد: امریـکا امـروز بـه عنـوان کشـوری کـه ناقض 
پیمان های بین المللی اسـت، اما مشـخصا در این روز نتوانسـت 
محدودیت هایـی بـرای ایـن نفـت کش هـا بـه وجـود بیـاورد 
آمریـکا لیسـت بلنـد بالایـی از نقـض پیمان هـا و توافقـات را 
درقبـال دیگـر کشـور ها در کارنامـه عمـل خـود دارد. شـما بـه 
خوبـی می دانیـد امریـکا از توافـق پاریـس خـارج شـد، امـا ادعا 
دارد کـه بـه پیمان هـای بیـن المللـی از جملـه آزادی تجـارت و 
دریانـوردی پایبنـد اسـت و دریافـت کـه باید بـه پیمان های بین 
المللـی احتـرام بگذارد و همه کشـور ها از جمله آمریـکا با احترام 
بـه پیمان هـا و توافقـات می تواننـد به منافع ناشـی از آن دسـت 
یابنـد. مـن ایـن پیـروزی را متعلـق بـه همـه کشـور ها می دانم.
سـلطانی گفـت:: تحریم هـای یـک جانبـه آمریکا علیـه ونزوئلا 
و ایـران و چندیـن کشـور دیگـر کارایی خـود را از دسـت داده و 

ماننـد سـابق تاثیری نـدارد.
سـفیر ایـران در کاراکاس یـادآور شـد: مثـلا زمانی کـه امریکا از 
توافـق هسـته ای ایران خارج شـد و ایـران را تحریـم یک جانبه 
کـرد حتـی کشـور های هـم پیمـان امریـکا در اظهارات خـود با 
ان مخالفـت کردنـد و در عمـل در صـدد دور زدن ان برامدنـد. 
وزارت امـور خارجـه امریـکا ونزوئـلا را نیـز ماننـد ایـران تحریم 
یـک جانبـه کـرد، امـا برخی کشـور ها و ایـران با ایـن تحریم ها 
مخالفـت کردنـد و صدا های مخالفـت روز بـه روز افزایش یافت 
برخـی کشـور ها با اتخاذ سیاسـت های مسـتقل در صـدد مقابله 
بـا تحریم هـای آمریـکا برآمدنـد، امـا امریـکا نیـز با اهـرم دلار 
در صـدد شـکوفا کـردن اقتصـاد خـود و اعمـال فشـار بـر دیگر 
کشورهاسـت، امـا کشـور های مخالـف بـا آمریـکا زیـر بـاز زور 

نمی رونـد.
وی تاکیـد کـرد: خبـر انتقـال 9 تـن طـلا از ونزوئـلا در برابـر 
سـوخت به ایـران 100 درصد دروغ اسـت، زیـرا راه های دیگری 

ماننـد معاملـه پایاپـای بـا صـادرات نفـت در برابـر کالا و مـواد 
غذایـی، قهـوه و کاکائـو و کالا هـای زیـادی وجـود دارد کـه 
می تـوان معاملـه کـرد، امـا رسـانه های مغـرض اخبـار دروغینی 
دربـاره تبـادل طـلای ونزوئـلا در برابـر سـوخت ایـران منتشـر 

کردند.
سـلطانی تاکیـد کـرد: رسـانه های غربـی در صـدد فضاسـازی 
منفـی علیه ایـران و ونزوئلا برای پوشـاندن شکستشـان دربرابر 

افـکار عمومـی محافل بیـن المللی هسـتند.
سـفیر ایـران در کاراکاس در پایـان خاطرنشـان کـرد: برخـی 
تصمیـم سـازان آمریکا هنوز به انـدازه ای درایت دارنـد که بدانند 
اقـدام ایـران بـر خـلاف قوانیـن بیـن المللی نبـوده و بر اسـاس 
توافقـات و پیمان هـای بیـن المللـی بـوده و همین شـمار اندک 
سیاسـتمداران دوراندیـش امریکایی از تعـرض به نفت کش های 
ایرانـی جلوگیـری خواهنـد کـرد و اگر آمریـکا بحرانی بـه وجود 

بیـاورد امنیـت دریانـوری بیـن المللـی را متزلزل خواهـد کرد.
تخلف ۸ نماینده دیگر در مدرک حوزوی و دانشگاهی

اسـدالله عباسـی، سـخنگوی هیـات رئیسـه مجلـس دهـم، در 
رابطـه بـا ایـرادات در مـدرک تحصیلی برخـی منتخبین مجلس 
یازدهـم  مجلـس  منتخبیـن  برخـی  مـدارک  گفـت:  یازدهـم 
خدشـه دار اسـت. بـه نظـر می رسـد بـا توجـه بـه حجـم زیـاد 
منتخبیـن مراجـع ذی صـلاح کـه بایسـتی مـدارک تحصیلـی 
منتخبیـن را بررسـی مـی کردنـد در آن زمـان امـکان بررسـی 
دقیق را نداشـتند اما باید سـامانه ای طراحی و تعریف شـود، زیرا 
ایـن موضـوع یکی از ایـراد در انتخابات اسـت. او ادامـه داد: چرا 
باید خسـارت معنوی و مادی به کشـور تحمیل شـود؟ منتخبین 
مجلـس یازدهـم برخـی مدارک شـان مخـدوش اسـت و در این 
بـاره مطمئن هسـتم. تعـدادی از مـدارک حوزوی و دانشـگاهی 
نماینـدگان از نظـر فراینـد گذراندن تحصیلات، مخدوش اسـت. 
اینهـا حـرف و حدیـث  و شـبهاتی در اذهان مردم ایجـاد می کند 
و بایـد مسـئولین اجرایـی رسـیدگی کننـد.او در پاسـخ بـه ایـن 
سـوال کـه »نماینـدگان کـدام حوزه هـای انتخابیه مدارک شـان 
مخدوش اسـت؟« گفت: منتخبین اسـتان اصفهان و اسـتان های 
جنوبـی جـزو نمایندگانـی هسـتند کـه مدارک شـان دچـار ایراد 
اسـت. انتظـار مـی رود در این فرصت باقـی مانـده از مراجع ذی 
صـلاح اسـتعلام ها صـورت گیرد و ریاسـت حـوزه و وزیـر علوم 
اگـر نامـه ای جهـت اسـتعلام ارجاع شـد، سـریعا پاسـخ دهند و 
بـرای دوره اینـده مجلس جدی تر عمل کنند. عباسـی در پاسـخ 
بـه این سـوال کـه چه تعـداد از منتخبین مدارک شـان دچار ایراد 
اسـت، گفـت: حـدود 8 مـورد از منتخبیـن بـه طور قطـع مدرک 
حـوزی و دانشـگاهی آنهـا دچـار مشـکل اسـت و تخلـف آنهـا 
انتظـار  شـود.  شفاف سـازی  فرافکنـی  به جـای  اسـت.  محـرز 
برخـورد قاطـع از سـوی شـورای نگهبـان داریـم زیـرا بـه آنهـا 

اطلاع داده شده است.

رییس جمهور از لاریجانی قدردانی کرد
رییـس جمهـور طـی پیامـی در توییتـر از لاریجانـی قدردانـی و 

کرد. تشـکر 
بـه گزارش تابنـاک به نقل از برنا، حجت الاسـلام و المسـلمین 
حسـن روحانـی، رئیـس جمهـور در توییتـر نوشـت: از مدیریـت 
خـوب دوازده سـاله دکتـر علـی لاریجانـی در سـه دوره مجلس 
و نقـش ارزشـمند وی در مسـائل مهـم کشـور تقدیـر می کنـم.
او افـزود: بی شـک خاطـرات همکاری و احسـاس مشـترک مان 
و  مقاطـع حسـاس  در  بـه خصـوص  متمـادی،  طـی سـالیان 

سرنوشت سـاز، مانـدگار خواهـد مانـد.
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